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ACTA PLE NÚM. 13/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 20 DE 
DESEMBRE DE 2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 20 DE DESEMBRE DE 2001 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint de desembre de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
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Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 10/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de setembre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
  
 2.- Aprovació de l’acta núm. 11/01 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 d’octubre d’enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 3.- Aprovació de l’acta núm. 12/01 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 29 de novembre d’enguany.  
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que al tercer paràgraf 
de la pàgina 78 diu: 
 
 “.... i lliuraven a la ciutat el 50% dels setanta i escaig metres ....” 
 
 I, hauria de dir: 
 
 “ .... i lliuraven a la ciutat el 50% dels setanta  mil i escaig metres...” 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V per manifestar que al penúltim 
paràgraf de la pàgina 24, posa:  
 
 “.... i que passarà pel damunt de l’actual deixalleria ....”  
 
 I, hauria de posar: 
 
 “.... i que passarà pel damunt de l’actual “chatarreria” ....”  
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 Perquè aquí es podria confondre que la deixalleria està allà al carrer 
Sant Ferran o al costat. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
  
 Al tercer paràgraf de la pàgina 78  ha de dir: 
 
 “ .... i lliuraven a la ciutat el 50% dels setanta  mil i escaig metres...” 
 
 Al penúltim paràgraf de la pàgina 24, ha de dir:  
 
 “.... i que passarà pel damunt de l’actual “chatarreria” ....”  
 
 
 
 
 4.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l’Alcaldia que a continuació es relacionen.  
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 4.1.- Decret núm. 6551/01 de data 28 de novembre. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 d’abril de 
2000, amb el número 2233/2000 i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
2961/2000, de 8 de juny i 3524/2001, de 18 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Municipal del 
Partit Popular, registrat d’entrada el dia 23 de novembre d’enguany, es 
sol·licita el canvi de representant titular d’aquesta entitat en el Consell 
Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 



 5

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 2233/2000, de 26 
d’abril, en el sentit de deixar sense efecte el nomenament del Vocal Titular, 
senyor José Luis Linaries Ruiz, i nomenar  com a  Vocal titular del Ple del 
Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, en representació 
del Grup Municipal del Partit Popular, al senyor Alfredo Bausa Marín. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 4.2.- Decret núm. 6552/01 de data 28 de novembre. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 25 de febrer de 
2000, amb el número 1005/2000, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Comunitari de la Infància i l’Adolescència de 
Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per Decret 2965/2000, de 8 de 
juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Municipal del 
Partit Popular registrat d’entrada el dia 23 de novembre d’enguany, es sol·licita 
el canvi de representant d’aquesta entitat en el Consell Comunitari de la 
Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 1005/2000, de 25 
de febrer, en el sentit de deixar sense efecte en nomenament del senyor Daniel 
Serrano Coronado, i nomenar com a  Vocal del Ple del Consell Comunitari de 
la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat, en representació del Grup 
Municipal del Partit Popular, al senyor Alexis Arribas Espinosa. 
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 Segon.- Comunicar aquest Decret a l’Institut Municipal d’Educació 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i Secretaria del 
Consell Municipal de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de Llobregat, i a 
les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 4.3.- Decret núm. 6553/01 de data 28 de novembre. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 1999, amb el número 5736/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient  de 
Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia 
números 988/2000, de data 25 de febrer,  2962/2000, de 8 de juny i 
6072/2001, de data 13 de novembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la Portaveu del Grup Municipal del 
Partit Popular, registrat d’entrada el dia 23 de novembre d’enguany, es 
sol·licita el canvi de representant d’aquesta Entitat  en el Consell Municipal de 
Participació de Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5736/99, de 26 de 
novembre, relatiu als membre del Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, en el sentit de deixar sense efecte el 
nomenament del vocal, senyor José Javier Becerra Martínez, nomenant en la 
seva substitució a l’esmentada Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, 
senyora M. Isabel Espinosa Fernández. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat,  als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 4.4.- Decret núm. 6554/01 de data 28 de novembre. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5085/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de l’Esport, modificat posteriorment per Decrets de 
l’Alcaldia números 1006/2000, de 25 de febrer,  2963/2000, de 8 de juny, 
4875/2001, de 14 de setembre i 5372/2001, de data 10 d’octubre. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Portaveu del Grup Polític Municipal 
del Partit Popular d’aquesta Ajuntament, que va tenir entrada el dia 23 de 
novembre d’enguany, es sol·licita  el canvi de representant d’aquesta Entitat, 
en el Consell Municipal de l’Esport. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5085/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de  deixar sense efecte el nomenament del senyor José 
Antonio López González, com a representant del Grup Polític Municipal del 
Partit Popular en el Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, 
nomenant en la seva substitució  a l’esmentada Portaveu, senyora M. Isabel 
Espinosa Fernández.  
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 4.5.- Decret núm. 6655/01 de data 4 de desembre. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada d’aquest 
Ajuntament, Sr./a. JOAN PERE ROMERA CARREÑO, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de C.P. Els Pins, 
 
 Atès que el/la senyor/a Rosa Mª. Egea Guntín té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrar disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 21 121A1 13100 de Personal laboral eventual / Org. I Rec. 
Humans. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència fent ús de les atribucions que li 
confereix l’article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, 
 

HE  RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir el lloc de treball de 
Subaltern per poder garantir els serveis de Subaltern de la Casa Consistorial. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora ROSA Mª. EGEA GUNTIN, en qualitat de Subaltern, perquè 
substitueixi al titular del lloc de treball senyor JOAN PERE ROMERA 
CARREÑO, des del dia 26/11/2001 fins la seva reincorporació o s’hagi de 
resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Conserge del C.P. Els Pins, establint-li les retribucions i la resta de condicions 
de treball establertes en el pacte de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, al 
Departament de Manteniment i Serveis, al de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
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 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que és la substitució d’una persona que ha 
tingut una intervenció quirúrgica i mentre està en la fase de recuperació, es fa 
la contractació d’una persona interina que ja hi havia estat altres vegades 
contractada per l’Ajuntament. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 5 i 6 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, que textualment diuen:  
 
 
 5.- Afegir-se a la campanya “Segells plurals”, que propugna la 
incorporació de la llengua catalana als segells postals pròpiament dits 
així com als segells automàtics de franqueig variable, les etiquetes 
postals, les etiquetes postals commemoratives, les postals, les targetes 
de correu, els aerogrames, les proves de luxe, les proves oficials 
commemoratives i qualsevol altre efecte postal emès per la Fàbrica 
Nacional de Moneda i Timbre (FNMT). 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’1 de gener de 1850 es va emetre el primer segell postal  modern 
espanyol. Des d’aleshores fins el 30 de juny de 2000 Espanya ha emès un 
total de 3.731 segells, dels quals 32 han portat algun text en català (un 0.80 
per cent), 11 han portat algun text en gallec (un 0’29 per cent) i només 4 han 
portat algun text en èuscar (un 0’1 per cent). En aquest període, d’altra banda, 
Espanya no ha emès ni un sol segell en les altres llengües parlades en el seu 
territori (aragonès, asturià i occità de la Vall d’Aran). En conjunt, els 47 segells 
emesos en llengües diferents del castellà només representen l’1,2 per cent de 
tots els segells emesos en 150 anys i mig. 
 
 Aquesta trajectòria espanyola contrasta amb la d’un bon nombre 
d’estats plurilingües del món, que han reflectit en els seus segells la seva 
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diversitat lingüística interna i d’aquesta manera l’han promoguda dins i fora 
de les seves fronteres amb el desig de fer-la universal. A Europa, són ben 
coneguts els casos de Bèlgica (que emet regularment segells en neerlandès, 
francès i alemany), Finlàndia (que n’emet en finès i suec), Irlanda (que n’emet 
en gaèlic i en anglès) i Suïssa (que n’emet en alemany, en francès, en italià i en 
romanx). 
 
 La Constitució espanyola de 1978 va permetre l’oficialització del 
català, el gallec i l’èuscar en els seus territoris històrics, i va imposar a l’Estat 
el mandat de respectar i protegir la seva diversitat lingüística interna. És cert 
que 28 dels 31 segells amb textos en català i tots els segells amb textos en 
gallec i en èuscar són posteriors a l’aprovació de la Constitució, però entenem 
que aquestes xifres no permeten parlar d’una promoció significativa per part 
de l’Estat de les llengües diverses dels seus ciutadans. 
 
 Com a parlants de llengües  diferents del castellà que ens volem 
reconèixer en els símbols de l’Estat, volem formular públicament la petició que 
les nostres llengües siguin incorporades als segells espanyols d’una manera 
que faci justícia al seu pes demogràfic, històric i cultural, i que alhora permeti 
donar un compliment que no sigui merament testimonial al mandat 
constitucional de respecte i protecció de la diversitat lingüística espanyola. 
Volem cridar els nostres governants a prendre totes les mesures necessàries 
perquè s’acompleixi un viratge a la pluralitat en la fins ara uniforme història 
filatèlica espanyola. 
 
 Per aquests motius, el President de la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Afegir-se a la campanya “segells plurals” que propugna la 
incorporació de la llengua catalana als segells postals pròpiament dits així 
com als segells automàtics de franqueig variable, les etiquetes postals, les 
etiquetes postals commemoratives, les postals, les targetes de correu, els 
aerogrames, les proves de luxe, les proves oficials commemoratives i qualsevol 
altre efecte postal emès per la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre (FNMT). 
 
 Segon.- Instar a totes les formacions polítiques del Parlament de 
Catalunya a presentar a la Mesa del Congrés dels Diputats una Proposició de 
Llei sobre l’ús de les llengües castellana, catalana, gallega, basca, asturiana, 
aragonesa i occitana en els segells postals pròpiament dits així com als segells 
automàtics de franqueig variable, les etiquetes postals, les etiquetes postals 
commemoratives, les postals, les targetes de correu, els aerogrames, les proves 
de luxe, les proves oficials commemoratives i qualsevol altre efecte postal emès 
per la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre (FNMT). 
 
 Tercer.- Fer arribar aquesta moció al Parlament de Catalunya (M. 
H. Sr. Joan Rigol i Roig, President del Parlament de Catalunya, Parc de la 
Ciutadella, s/n, 08003 Barcelona); a la seu del Govern central al Palau de la 
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Moncloa (Excmo. Sr. José María Aznar López, Presidente del Gobierno, 
Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid); Excmo. Sr. D. 
Mariano Rajoy Brey, Vicepresidente primero y Ministro de Interior, C/ Amador 
de los Ríos, 7, 28010 Madrid; Excmo. Sr. Juan José Lucas Jiménez, Ministro 
de Presidencia, Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid; 
al Ministeri d’Economia (Excmo. Sr. D. Rodrigo de Rato y Figaredo, 
Vicepresidente segundo y Ministro de Economía, Paseo de la Castellana, 162, 
28071 Madrid); a Correus i Telègrafs (Excmo. Sr. D. Alberto Núñez Feijóo, 
Consejero-Director General de Correos y Telégrafos, Vía de Dublin, 7, 28070 
Madrid); a la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre (Excmo. Sr. D. Gonzalo 
Ferré Moltó, Presidente de la FNMT, C/ Jorge Juan, 106, 28009 Madrid); i a 
l’Organització pel Multilingüisme (Apartat de correus 107, 08560 Manlleu).” 
 
 
 6.- Afegir-se a la campanya “Documents plurals”, que propugna 
la incorporació als documents nacionals d’identitat, passaports, permisos 
de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal de les llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials 
d’acord amb els estatuts d’autonomia, sense excloure l’ús addicional de 
les llengües que, tot i no ser oficials d’acord amb les estatuts 
d’autonomia, es beneficien igualment del mandat constitucional de 
respecte i protecció de la diversitat lingüística espanyola. 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’article 3 de la Constitució espanyola disposa que el castellà és la 
llengua espanyola oficial de l’Estat, estableix que les altres llengües espanyoles 
seran oficials en les respectives comunitats autònomes d’acord amb els seus 
estatuts d’autonomia i anuncia que la diversitat lingüística d’Espanya serà 
objecte d’especial respecte i protecció. 
 
 Malgrat aquest mandat constitucional de respecte i protecció del 
caràcter plurilingüe de l’Estat, les llengües espanyoles diferents del castellà, 
que es parlen en un territori on viu més del 40 per cent de la població 
espanyola, han estat absents durant més de 20 anys d’un seguit d’àmbits de 
gran importància simbòlica i pràctica, entre els quals  hi ha la documentació 
personal dels ciutadans (el document nacional d’identitat, el passaport i el 
permís de conduir) i la documentació dels residents estrangers, que en una 
època d’immigració creixent com l’actual ha adquirit una rellevància que fins 
ara no havia tingut. 
 
 Aquesta pràctica espanyola contrasta amb la de les altres 
democràcies plurilingües d’Europa i del món, que traslladen als seus 
documents la seva diversitat lingüística interna i d’aquesta manera permeten 
no solament que els ciutadans de llengües diferents es reconeguin en els seus 
documents sinó també que tots els ciutadans, independentment de la seva 
llengua habitual, així com els residents estrangers, tinguin l’oportunitat de 
veure reflectit en la seva documentació el pluralisme lingüístic de la societat i 
l’acceptin com un fet normal. 
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 Així, Bèlgica incorpora en la carta d’identitat i el passaport el 
francès i el neerlandès, però també l’alemany, que només parla l’1 per cent de 
la població; Finlàndia utilitza el finès i el suec en tots els documents; el 
Canadà fa el mateix amb l’anglès i el francès; i els documents personals a 
Suïssa contenen les quatre llengües oficials (el francès, l’alemany, l’italià i el 
romanx, que com l’alemany a Bèlgica només parla l’1 per cent de la població). 
En tots quatre casos, el plurilingüisme és present en tots els documents, 
incloent-hi el passaport, sense necessitat de petició prèvia de l’interessat i 
independentment del lloc on s’expedeixen. 
 
 Com a ciutadans espanyols que parlem llengües diferents del 
castellà ens volem reconèixer en els nostres documents personals, i també 
volem que el conjunt de la societat espanyola conegui i faci seu el caràcter 
plurilingüe de l’Estat que tots compartim. 
 
 Per això, aprofitant la celebració de l’Any Europeu de les Llengües, 
convocat per la Unió Europea i el Consell d’Europa per a promoure la 
consciència de la riquesa de la diversitat lingüística dins la Unió Europea i per 
a encoratjar el multilingüisme, volem cridar els nostres governants a prendre 
totes les mesures necessàries perquè en el termini més breu possible els 
documents personals espanyols adoptin un règim lingüístic semblant al que 
apliquen les altres democràcies plurilingües del món, que permeti una 
plasmació efectiva del mandat constitucional de respecte i protecció de la 
diversitat lingüística espanyola. 
 
 Per aquests motius, el President de la Comissió Informativa  
d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Afegir-se a la campanya “Documents plurals”, que 
propugna la incorporació als documents nacionals d’identitat, passaports, 
permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal de les llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials 
d’acord amb els estatuts d’autonomia, sense excloure l’ús addicional de les 
llengües que, tot i no ser oficials d’acord amb les estatuts d’autonomia, es 
beneficien igualment del mandat constitucional de respecte i protecció de la 
diversitat lingüística espanyola. 
 
 Segon.- Instar tot els grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya a presentar a la Mesa del Congrés dels Diputats una proposició de 
Llei sobre l’ús de les llengües espanyoles als documents nacionals d’identitat, 
passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra 
documentació personal. 
 
 Tercer.- Fer arribar aquesta moció al Parlament de Catalunya (M. 
H. Sr. Joan Rigol i Roig, President del Parlament de Catalunya, Parc de la 
Ciutadella, s/n, 08003 Barcelona), a la seu del Govern central al Palau de la 
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Moncloa (Excmo. Sr. José María Aznar López, Presidente del Gobierno, 
Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid; Excmo. Sr. D. 
Mariano Rajoy Brey, Vicepresidente primero y Ministro de Interior, C/ Amador 
de los Ríos, 7, 28010 Madrid; Excmo. Sr. Juan José Lucas Jiménez, Ministro 
de Presidencia, Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid, 
al Ministeri d’Afers Exteriors (Excmo. Sr. D. Josep Piqué i Camps, Ministro de 
Asuntos Exteriores, Plaza del Marqués de Salamanca, 8, 28071 Madrid), a la 
Presidència del Congrés dels Diputats (Excma. Sra. Doña Luisa Fernanda 
Rudi Úbeda, Presidenta del Congreso de los Diputados, Carrera de San 
Jerónimo, s/n, 28014 Madrid) i a l’Organització pel Multilingüisme (Apartat de 
correus 107, 08560 Manlleu).” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que ens ha arribat una proposta d’un 
grup de ciutadans que estan pel multilingüísme i que han fet una proposta a 
totes les administracions i institucions del nostre país referent al 
reconeixement de la pluralitat idiomàtica que es dóna en el nostre país. 
 
 Fa referència en concret als segells i també als documents que fem 
les administracions. És una proposta que a nosaltres ens sembla bé donar-li 
suport dins de la política de normalització lingüística que fa l’Ajuntament. 
També ha rebut el suport d’altres institucions i ajuntaments i d’altres 
administracions supramunicipals i autonòmica en relació als dos temes que es 
plantegen. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol aclarir que 
votarà a favor, i que la intervenció que farà no té res a veure amb el vot, però 
entén dues coses: 
 
 En primer lloc que als Grups polítics no se’ns permet que en les 
mocions, presentem coses que no siguin de l’àmbit municipal, i aquí s’està 
fent. D’alguna manera, el ROM no s’està complint. Als grups sí se’ns pot vetar 
d’aqueixa manera a presentar determinades coses i per part del Grup que 
governa, ells sí podran presentar qualsevol cosa que els hi sembli venint des 
d’una Comissió Informativa. Crec que el Reglament s’ha d’interpretar igual per 
a tothom. 
 
 També hi ha una altra cosa que em sorprèn molt i és en el tema de 
la identificació. Suposo que vostè sap que és una cosa que està votada i 
aprovada en el Parlament espanyol i a petició del Partit Popular, amb unes 
disposicions transaccionals del Partit Socialista i de CiU, o sigui que això dels 
carnets no té cap objecte, puix que ja se’n fa a Catalunya bilingüe i els del 
carnet de conduir exactament igual. Això és de data 13 de març, o sigui, no sé 
quin objecte té aquesta campanya, si a vostès mateixos se’ls han admès totes 
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les esmenes i a CiU, i ha sortit en el diari de sessions del Parlament amb 
majoria absoluta, per tant no sé quin objecte té portar això al Ple. 
 
 De totes formes nosaltres votarem que sí a les dues propostes. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que intentarà explicar d’una forma clara que 
aquesta és una proposta d’una organització. Per tant aquestes propostes són 
del Govern que no té res a veure amb l’acció política de cadascun dels grups 
municipals que estem aquí.  
 
 L’altre dia li vaig explicar en la Comissió Informativa que nosaltres 
pertanyem a la Comissió que inclou la discussió i debat dels temes de 
normalització lingüística, i per tant, no hi ha cap alteració del Reglament 
Orgànic Municipal. 
 
 No és la primera vegada que una Comissió Informativa presenta 
dictàmens o mocions que fan referència a  temes institucionals i, aleshores, 
quedaria fatal que aquí, el Grup Municipal Socialista vingui amb una Moció 
d’una cosa que ni hem pensat ni és nostra, sinó que és una proposta que ve 
per part d’una organització. 
 
 En referència al tema dels documents, és cert que això va succeir, 
que va ser a proposta del Grup Socialista al Congres i van haver-hi una sèrie 
d’esmenes, però hi ha més documents i més situacions que fan referència al 
tema del que estem parlant. Per tant, crec que això continuarà vigent i no hi 
ha cap impediment ni cap problema per a donar-li suport.  
   
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 7.-  Acordar que les dades del registre de licitadors de la 
Generalitat de Catalunya tinguin efectes davant els procediments de 
contractació d’aquest Ajuntament, i comunicar aquest acord  a la Junta 
Consultiva de Contractació Administrativa, per tal d’articular l’accés a 
les dades del registre.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el  Decret 323/1998, d’ 1 de desembre, de creació del registre 
de licitadors (DOGC núm. 2794,de 28 /12/1998), modificat  mitjançant Decret 
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167/2001, de 12 de juny, de modificació del decret 323/1998 (DOGC núm. 
3417, de 26/6/2001). 
 
 Vista la voluntat municipal de millorar la rapidesa en la tramitació 
de l’ expedient de contractació i evitar duplicitat de tràmits administratius a 
les empreses licitadores. 
 
 Vist que la inclusió en el Registre no exclou que la Mesa de 
Contractació, de cada procediment, pot sol·licitar la documentació que cregui 
convenient als efectes de garantir l’ establert al RDL 2/2000  de 16 de juny, 
pel que s’ aprova el  Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
 Vist l’ informe del Cap del Departament de Contractació-Patrimoni i 
Secretaria General. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’ Ajuntament l’ adopció del següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Acordar que les dades del Registre de licitadors de la 
Generalitat de Catalunya tingui efectes davant els procediments de 
Contractació d’aquest Ajuntament i el seus organismes autònoms, i comunicar 
aquest acord  a la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de la 
Generalitat de Catalunya,  per tal d’articular l’accés a les dades del Registre.  
 
 Segon.- Incloure en els diferents  plecs administratius particulars, a 
partir de l’ 1 de gener del 2002, l’ admissió de les referides dades, reservant-se 
sempre la Mesa de Contractació la potestat de sol·licitar aquella altre 
documentació que cregui convenient  en cada licitació. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a la Secretaria Tècnica de la 
Junta Consultiva de Contractació Administrativa, adscrita al Departament 
d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya; al  Departament de 
Contractació-Patrimoni,  a l’ Institut Municipal d’ Educació (IME), així com a la 
Intervenció Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que aquest és un acord per poder 
alleugerir tot el procés de contractació, sobre tot, allò que fa referència als 
requisits que se’ls hi demanen a les empreses per poder licitar, i, per tant, això 
facilitaria molt més els tràmits a totes aquelles empreses que de forma 
contínua es presenten a les licitacions d’aquest Ajuntament. 
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 Crec que això és una bona eina, i, a més, facilitarà a les empreses el 
fet que no tinguin que presentar cada vegada tota la documentació, i esperem 
que això signifiqui per a les empreses una millora i per a nosaltres també un 
alleugeriment del procés de licitació.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 8  i 9 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, que textualment diuen:  
 
 
 8.-  Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i dels 
seus Organismes Autònoms per l’exercici 2002. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de plantilla de personal d’aquesta Corporació i 
dels seus organismes Autònoms, per l’exercici 2002, elaborada pel 
Departament de Recursos Humans, així com el projecte de pressupostos pel 
mateix exercici. 
  
 Atès el que es disposa en els articles 25, 26 i 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 291.1 de la Llei 8/1987, de 
15 d’abril, municipal i de règim local i l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 
781/86 de 18 d’abril, 
 
 Atès que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per aquest exercici. 
 
 El President de la Comissió Informativa d’ Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
  

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2002, que figura en  el 
document annex i que forma part del present acord, de conformitat amb el que 
es preveu en els articles 25 i 26 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals i l’ article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/86 de 18 d’abril. 
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 Segon.- Inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, al Butlletí 
Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la 
plantilla íntegra de personal de la corporació i trametre còpies certificades de 
la mateixa a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya,  de conformitat a l’article 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals.”  
 
 
 9.-  Aprovar el Catàleg de Llocs de Treball del personal 
funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per 
l’exercici 2002, i actualitzar per l’exercici 2002 les quanties que consten 
en la Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms de l’exercici 2001 amb les 
que fixen els Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2002.  
 
 DICTAMEN 
 
 “En data 28 de juny de 2001 l’Ajuntament Ple va aprovar 
inicialment la Normativa de Retribucions i provisió de llocs de treballs d’aquest 
Ajuntament i els seus Organismes Autònoms per l’exercici 2001, sense que, 
fins el dia d’avui hagi sigut definitivament aprovada. 
 
 Atès que, en conformitat amb el que disposa l’article 42.4 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú,  els procediments que, com 
succeeix en aquest cas, han sigut iniciats d’ofici i no són susceptibles de 
produir actes favorables pels ciutadans s’entenen caducats, i ha de ser 
decretat el seu arxiu d’ofici, per l’òrgan competent, quan hagi vençut el termini 
de tramitació del procediment. 
 
 Atès que al no establir la legislació de règim local cap previsió en 
relació amb el termini màxim de tramitació del procediment d’aprovació de 
Reglaments, resulta d’aplicació el que disposa l’article 42.2 de l’esmentada 
Llei, de la qual cosa es dedueix que el termini màxim per resoldre el 
procediment d’aprovació de la Normativa de retribucions i de provisió de llocs 
de treball, era de tres mesos. 
 
 Atès que com a conseqüència de tot això, s’ha d’entendre produïda 
la caducitat de l’esmentat procediment, sent necessari adoptar un nou acord 
d’aprovació de Normativa per l’exercici 2002, per ajustar-la al que preveu la 
Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per l’exercici 2002, així com la seva 
adequació pel que fa al tema del canvi de moneda. 
 
 Atesa la proposta de catàleg de llocs de treball del personal 
funcionari i personal laboral d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms per l’exercici 2002, així com la normativa de retribucions i provisió 
de llocs de treball que el desenvolupa, elaborada pel Departament de Recursos 
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Humans en concordança amb l’informe tècnic justificatiu que consta en 
l’expedient, 
 
 Atès que de la present proposta s’ha informat a la representació del 
personal, 
 
 Atès que l’esmentat catàleg de Llocs de Treball s’ha realitzat tenint 
en compte el que preveu el projecte de Pressupostos Generals de l’Estat per 
l’exercici 2002, 
 
 Atès el que preveuen els articles 29 i ss. del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals,  i els articles 54 i 165 del mateix cos legal i 
l’article 291 2 de la Llei 8/1987,  de 15 d’abril,  Municipal i Règim Local de 
Catalunya, i l’article 70 2 de la Llei 70/1985 de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, 
  
 El President de la Comissió Informativa Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 

 Primer.- Declarar caducat el procediment iniciat el dia 28 de juny 
de 2001, relatiu a l’aprovació de la Normativa de Retribucions i de la provisió 
de llocs de treballs d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, 
per l’exercici 2001 i, en conseqüència, arxivar les esmentades actuacions.  
 
 Segon.- Aprovar  el “Catàleg de Llocs de Treball del personal 
funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms” en la 
forma que consten en els documents ANNEX I (Relació descriptiva) i ANNEX II 
(Relació valorativa) per l’exercici 2002, que s’adjunten, els quals formen part 
integrant del present acord. 
 
 Tercer.- Aprovar inicialment la Normativa de Retribucions i de 
Provisió de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament i del seus Organismes 
Autònoms que s'adjunta com ANNEX III i que forma part integrant del present 
acord, que s'haurà de sotmetre a informació pública i audiència als interessats 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de 
trenta dies, transcorregut el qual sense que s’hagi presentat cap reclamació o 
suggeriment s’entendrà aprovada definitivament sense necessitat d’un nou 
acord. 
 
 Quart.- Aprovada definitivament l’esmentada Normativa, es 
publicarà el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, essent vigent un cop 
transcorreguts 15 dies a partir de la seva total publicació.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que la plantilla de personal, -tal com 
vam explicar en la Comissió Informativa i com tenen vostès tota la 
documentació-, es manté la mateixa que hi teníem fins ara amb un creixement 
produït per dues circumstàncies: 
 
 La primera és una plaça d’educadora social que ve donada pel 
conveni que vam signar amb el Departament de Benestar Social, i també hi ha 
creixement de personal laboral producte d’un acord que avui es porta al Ple, 
que és producte de la segregació de tota la part de polítiques actives 
d’ocupació, és a dir, formació i inserció que fins ara feia Precsa i el que fem és 
incorporar aquest servei i aquestes activitats a l’Ajuntament, i el que hem fet 
és que tot el personal que estava fent aquestes tasques dins de l’empresa 
municipal, els subroguem els contractes,  passa a l’Ajuntament, i per aquesta 
raó és el motiu del creixement de la plantilla del personal laboral. 
 
 Per altra banda, a la plantilla hi ha alguna duplicitat fruit de l’acord 
que tenim de promoció amb el personal les places d’educadors infantils i 
d’auxiliars administratius. 
 
 Pel que fa al tema del catàleg el que fem és l’actualització prevista 
per a l’any 2002, i no hi ha cap novetat en aquest sentit.   
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que l’any passat hi va 
haver un problema motivat pel tema de la plantilla que ha tornat a passar 
aquest any. El dimarts he estat a Secretaria per demanar la plantilla i el 
catàleg i no estaven a disposició dels Grups per veure-ho. Se’m va dir que 
estava en Intervenció i que m’avisarien quan estigués i ningú m’ha trucat. És 
evident que jo aquest any no faré el que vaig fer l’any passat, no vull que 
s’aprofiti per a després carregar sobre el Partit Popular problemes laborals que 
puguin tenir una altra índole, però amb l’experiència que va haver l’any 
passat, m’agradaria que se m’expliqués per què no ha estat junt amb els 
pressupostos, la plantilla i el catàleg de personal a disposició dels Grups que 
ho volguessin mirar. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President- Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació per manifestar que la plantilla de personal i la memòria va ser 
lliurada en la Comissió Informativa, i el catàleg de llocs de treball vam dir que 
era una actualització i és un document que no sé si ha estat lliurat via e-mail. 
Vam quedar que s’enviaria via e-mail als grups, perquè és un document 
bastant ampli. Per tant, aquests documents crec que s’han tramés als grups, i 
el que sí està clar és allò que es va repartir en la Comissió Informativa, i pel 
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que afirmen altres Grups, el catàleg de llocs de treball s’ha enviat, per tant, no 
sé quin problema hi ha. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal 
del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 

 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 10  i 
11 es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, que textualment diuen:  
 
 
 
 10.- Aprovació inicial de la creació del servei local 
d’instal·lacions per a la pràctica de l’esport de tennis i esports similars en 
terrenys de propietat municipal en el Sector Ribera-Serrallo de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions  per la pràctica de l’esport del tennis i esports similars en 
terrenys de propietat municipal en el Sector-Ribera Serrallo de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist que els ens locals tenen plena potestat per crear, modificar i 
suprimir els serveis de la seva competència, d’acord amb la legislació vigent 
 
 Vist que la implantació de serveis locals ve regulat en el Reglament 
d’Obres i Serveis en el articles 158 i següents. 
 
 Vist que conforme a l’article 159 del Reglament d’Obres i Serveis, 
estableix que la creació d’un servei s’ha de instrumentar mitjançant una  
memòria justificativa, un projecte d’establiment i un reglament que 
n’estableixi el règim jurídic de la prestació, documents tots ells que consten en 
el present expedient. 
 
 Atès a que el present expedient s’ha de sotmetre a informació 
pública pel termini de trenta dies, mitjançant anuncis que s’insereixen en el 
Butlleti Oficial de la Província, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
al tauler d’anuncis de la corporació. 
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 Vistos els informes de la Secretaria General, i Interventor Municipal. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al ple de l’ Ajuntament, l’ adopció dels següents  
 
     ACORDS   
 
 Primer.- Iniciar expedient per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions  per la pràctica de l’esport del tennis i esports similars en 
terrenys de propietat municipal en el Sector-Ribera Serrallo de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment el Reglament d’ús i normativa interna 
de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de pràctica de l’esport 
del Tennis i esports similars en terrenys de propietat municipal en el Sector-
Ribera Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Exposar el present expedient amb tots els documents que 
els composen, incloent el Reglament d’ús i normativa interna de les 
instal·lacions, a informació pública per termini de trenta dies, mitjançant 
anuncis que s’insereixin en el Butlletí Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
al tauler d’anuncis de la Corporació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord als departaments de Cultura, 
Relacions Ciutadanes, Esports, Cooperació i Solidaritat; a Secretaría General i 
la Intervenció Municipal.”  
 
 
 11.- Aprovar el plec i iniciar l’expedient de la contractació 
mitjançant concurs obert, de la concessió administrativa de la 
construcció i l’explotació d’instal·lacions per la pràctica de l’esport del 
tennis i esports similars en terrenys de propietat municipal en el Sector 
Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la concessió administrativa de la 
construcció i explotació de instal·lacions destinades al servei públic de 
practica de l’esport del tennis i esports similars en terrenys de propietat 
municipal, situats al sector Ribera-Serrallo. 
 
L’objecte del contracte es la concessió administrativa de la construcció i 
explotació de instal·lacions destinades al servei públic de practica de l’esport 
del tennis i esports similars en terrenys de propietat municipal, situats al 
sector Ribera-Serrallo. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
Naturalesa: Contracte de gestió de serveis públics. 
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 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents: 
 
     ACORDS   
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
 
Objecte del contracte: concessió administrativa de la construcció i explotació 
de instal·lacions destinades al servei públic de practica de l’esport del tennis i 
esports similars en terrenys de propietat municipal, situats al sector Ribera-
Serrallo. 
 Tramitació: Ordinària 
 Procediment d’adjudicació: Obert 
 Forma d’adjudicació: Concurs 
 Naturalesa: Contracte de gestió de serveis públics. 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Generals  i  que figura com annex I, del contracte de gestió de serveis públics  
de la concessió administrativa de la construcció i explotació de instal·lacions 
destinades al servei públic de practica de l’esport del tennis i esports similars 
en terrenys de propietat municipal, situats al sector Ribera-Serrallo. 
 
 Tercer.- Aprovar l’avantprojecte tècnic de les obres a realitzar que 
figura  com annex II, i que constitueix la documentació tècnica d’aquest Plec. 
 
 Quart .- Aprovar la convocatòria de concurs per l’adjudicació del 
esmentat contracte. 
 
 Cinquè.- Anunciar la licitació i sotmetre l’esmentat Plec de 
Condicions a exposició pública, de forma simultània, durant un termini de 30 
dies, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis al Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ajornarà quant resulti necessari. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures.  
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i 
Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la firma de quants 
documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels acords que 
antecedeixen. 
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 Vuitè.- Condicionar els presents acords, a l’’aprovació per part de 
l’Ajuntament de l’acord de creació del servei públic i aprovació definitiva del 
corresponent Reglament Regulador del Servei. La aprovació definitiva d’acord 
de creació del servei públic i del Reglament Regulador del Servei serà en tot 
cas previ a l’adjudicació de la present concessió. 
 
 Novè.- Condicionar els presents acords, a l’efectiva disposició i 
titularitat per part de l’Ajuntament de la totalitat dels terrenys objecte de 
concessió.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que aquesta és una qüestió que vam 
comentar i per això crec que és convenient parlar dels dos punts. Són els 
terrenys producte de l’expropiació que s’està fent a Ribera-Serrallo. Són 
20.490 metres quadrats i que ja vam plantejar des d’un principi es destinarien 
a l’ús de l’esport, i en concret el que es va comentar al seu dia –i avui es 
concreta en les propostes que es porten al Ple- és que serien instal·lacions per 
a la pràctica de l’esport del tennis i d’altres esports similars. Per tant, el que es 
porta a terme és la creació del servei perquè d’aquesta forma es podria iniciar 
el procés d’aprovació del plec de condicions i també la seva licitació. 
 
 El Reglament només preveu l’assignació de com funcionarà aquest 
servei i quin servei es crea -que és el que estem parlant-. I el plec de 
condicions fonamentalment el que preveu  -em sembla que també s’ha enviat a 
tots els grups municipals- les coses més rellevants és que és una concessió 
per 50 anys, i que té en compte el tema del cànon, però, sobretot, de la 
inversió que s’ha de fer i que tornarà a revertir en el municipi.    
 
 També hi haurà la creació d’una Comissió de Seguiment que serà la 
que farà tot el programa d’actuació, i que, a més a més, conclourà també 
quines són les accions esportives que repercutiran positivament en el municipi 
i evidentment, en els nostres ciutadans. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que des del primer 
moment que es va iniciar tot el projecte del Pla Ribera-Serrallo, nosaltres mai 
hem compartit la filosofia de l’Equip de Govern. Inclús des del primer moment 
ja hi havia un tema en el que posàvem especial èmfasi, que era que una 
entitat privada i una entitat d’esport d’élite, pogués instal·lar aquí unes grans 
instal·lacions. 
 
 El projecte que ahir a les vuit del vespre ho van posar en el correu 
electrònic i ens ho van enviar, diu perquè és preceptiu, perquè les lleis ho 
marquen així, que això no es fa expressament per a la Federació Catalana de 
Tennis, però aquí ningú es llepa el dit, i tots sabem que aquí hi ha una sèrie 
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d’elements que ho fan molt difícil per altres entitats, i sobretot, perquè encara  
que sigui que l’Ajuntament no va fer més que d’amfitrió, va haver-hi un acord 
de la Federació Catalana de Tennis amb el COI, en el que hi ha un acord 
d’ampliació de les pistes de tennis, fer un centre d’alt rendiment, i per tant, 
això no s’ha fet per una altra cosa, sinó per aquella voluntat que hi havia de 
què això anés cap endavant. 
 
 Hi ha un altre tema que és que en aquell moment pensàvem que 
com una entitat privada compraria els terrenys i seria propietat seva, i ara 
veiem aquí que és una concessió per 50 anys, el preu del qual entenem 
nosaltres que és bastant, bastant poc important, perquè diu: “Que els 
percentatges amb ingressos bruts de zero a sis-cents mil euros anyals serà del 
2%, i amb el suposat de què facin sis-cents mil euros, serien dos milions de 
pessetes i després mig milió de pessetes més perquè és mig punt per cada 
altres sis-cents mil que s’anessin afegint”, per tant, és una quantitat ridícula 
si comparem amb altres activitats. 
 
 Aquest és el primer element que l’Ajuntament treu mitjançant unes 
expropiacions a uns preus que sí que marca la Llei, però que han sigut uns 
preus que no tenen res a veure amb el que costen els terrenys de l’entorn per 
a qualsevol tipus d’activitat. 
 
 També hi ha un altre punt, a la clàusula 14 al punt e) diu: “Que són 
obligacions de l’administració realitzar a favor del concessionari una aportació 
econòmica en concepte de subvenció per l’import del 5,5 del pressupost de 
l’execució material de les obres d’instal·lació”, o sigui que, a més a més, 
l’Ajuntament subvencionarà una quantitat. 
 
 A l’últim paràgraf de la pàgina 15, diu: “Qualsevol instal·lació, o 
qualsevol relació jurídica de naturalesa laboral, civil, tributària o d’altres 
tipus, que adopti l’adjudicatària amb motiu de gestionar la instal·lació 
esportiva, serà del seu compte i risc sense que s’impliqui en cap 
responsabilitat solidària l’Ajuntament”, i, això, no sé si és que l’Ajuntament es 
renta les mans. No sé si vol dir això. 
 
 Volia afegir una altra cosa, continua manifestant el Sr. Flórez, i és  
que això és per al tennis o esports similar com el paddle i el frontó, però a la 
clàusula primera, al segon paràgraf diu a la primera línia: “l’equipament haurà 
de tenir com objectiu prioritari...” i no diu absolut, i per tant, es poden fer 
altres coses ¿no?. 
 
 A la clàusula 26, sobre la documentació administrativa, hi ha una 
sèrie de punts que són “La justificació de la solvència tècnica o professional es 
podrà acreditar per qualsevol dels mitjans següents”, i recull aquí una sèrie de 
punts que no estan a l’abast de qualsevol, ja que diu: “primer: titulacions 
acadèmiques i professionals de l’empresari”, però tot això, l’experiència de tres 
anys i tot un seguit de coses, si no és la Federació Catalana de Tennis, no crec 
que hi hagi ningú que tingui tota aquesta capacitat, i sobretot perquè és una 
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instal·lació afegida que envolta tota la instal·lació de l’actual Federació 
Catalana de Tennis.  
 
 Nosaltres entenem que la Llei marca unes pautes i unes obligacions 
respecte a com s’ha de fer la concessió, però ningú més ho podrà complir i, per 
tant, considerem que això va en el camí del que hem dit moltes vegades 
d’acabar amb tot l’espai que no està asfaltat en Cornellà. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup avala 
qualsevol expropiació que tingui com objectiu final cobrir una necessitat social 
de la ciutat, i més, amb el criteri de què tingui un ús públic i, sobretot un ús 
públic amb criteris socialitzadors. De manera que així com no qüestionem la 
necessitat que Cornellà té de piscines, de pavelló esportiu, fins i tot, d’aquella 
sala de gimnàs que es construirà, sí que hem mantingut dubtes –tenint en 
compte el poc  espai que tenim a la ciutat- sobre si la ciutat necessités més 
pistes de tennis, de paddle no, de tennis és possible, però possiblement no 
necessitem gaires, ¿no?. En tot cas, nosaltres el que necessitaríem saber, és si 
aquest projecte que se’ns presenta supera allò que sabem que tenia com 
objectiu important la Federació Catalana de Tennis. 
 
 Puc arribar a entendre que a la Ciutat de Cornellà –perquè cada 
vegada augmenta el nostre nivell de vida, i perquè fins i tot ve un tipus de 
població diferent, la qual cosa ens hauria de fer reflexionar- li cal més pistes 
de tennis, però del que estic absolutament convençut és que no cal a Cornellà 
una instal·lació finançada pel Comitè Olímpic Internacional o per la Federació 
Catalana de Tennis, una instal·lació destinada a una mena de centre d’alt 
rendiment, malgrat que es va dir al seu dia que seria també un centre dels que 
tindria cura d’acollir a esportistes del tercer món que, per cert, imagineu-vos 
als esportistes del tercer món, no deuen ser de classe social baixa si són del 
tercer món. 
 
 Però és evident que Cornellà no necessita això, perquè avui dia un 
centre d’aquest tipus es pot fer a qualsevol ciutat, a deu o quinze minuts de 
Barcelona, on el terreny no té ni el valor econòmic ni el valor social que té a 
Cornellà.  
 
 Nosaltres quedaríem molt tranquils si ens diguéssiu: “això que 
presentem és una correcció, sigui perquè ho hem decidit així, o sigui perquè a 
la Federació Catalana de Tennis ja no l’interessa”. Si cal ni heu de confessar-
nos el per què, però si això fos una correcció d’aquell projecte de la Federació 
Catalana de Tennis que ens semblava socialment inacceptable, jo crec que 
això gairebé seria benvingut. 
 
 I no vull entrar en els capítols, entre d’altres coses perquè ho he 
llegit fa un quart d’hora, perquè ho veu enviar encara no fa 24 hores, i jo avui 
no he vingut a l’Ajuntament, però he observat algunes coses d’interès. Per 
exemple,  -si no he llegit malament- diu: “que l’Ajuntament aprovarà els preus 
inicials”. Hi ha aspectes negatius i positius que, en principi, no puc entrar-hi 
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perquè no m’ho he llegit a fons però, en tot cas, el nostre Grup necessita que 
ens aclariu una mica les idees en aquest sentit, és a dir, que no ens amagueu 
res. 
 
 Si ens dieu que realment hi ha poques possibilitats o cap, de què la 
Federació Catalana de Tennis ens encolomi a Cornellà allò que es va dir que 
ens volien encolomar, nosaltres votarem a favor d’això, però si això és una 
“trampeta” legal o necessària perquè la federació Catalana de Tennis ens 
encolomi a Cornellà un centre d’alt rendiment, doncs jo crec que Cornellà no 
ho necessita. Cornellà és possible que necessiti unes pistes de tennis per a la 
gent de Cornellà i a preus molt populars, i crec que aquest és l’únic preu que 
podem pagar per perdre zona “verge”. 
 
 De manera que si fos possible i ens poguéssiu contestar això, 
nosaltres, no ara, -perquè no seria responsable per part meva- però més 
endavant donaríem suport a aquesta iniciativa. Necessitem saber que hi ha al 
darrera i llavors si estiguéssim d’acord intentaríem fer arribar la nostra 
voluntat de col·laborar i de contribuir a la fiscalització d’aquest projecte per tal 
que anés a bon port. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup, en 
aquest cas, s’abstindran, perquè han rebut avui l’expedient i no han tingut 
temps de mirar-lo per fer un altre tipus de votació. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup també 
s’abstindran en aquest tema, i la veritat és que li han entrat bastants dubtes 
ara quan ha escoltat al Sr. Flórez. 
 
 També voldria fer un incís i dir que he vist que dos documents molt 
importants per al Ple, per primera vegada, se’ns han passat per correu 
electrònic, i haig de dir que a mi se m’ha enviat una circular que em deia que 
la tornés signada, per a les actes de Ple, en cas que volguéssim que via 
electrònica ens les passessin. I considero que al no tenir una persona en el 
despatx tot el dia i jo hi ha dies que no puc estar, no puc fer això ja que el que 
pot passar és el que ha passat, que cap dels dos documents els he obert. 
 
 Aleshores no tenia informació de cap d’aquest dos documents, i crec 
que, si per part del Grup Popular no s’havia fet cap petició de què aquests 
documents que venien al Ple es fes via correu electrònic, no s’haurien d’haver 
enviat, perquè arribem aquí sense informació, i és un tema que ens agradaria 
estudiar-ho més a fons, veure el plec de condicions perquè hi ha una cosa que 
he escoltat que no m’ha agradat. Jo no soc partidària de les expropiacions si 
no són necessàries i pagades –ho he dit moltes vegades- a just preu, i, per 
tant, expropiar uns terrenys perquè la Federació de Tennis pagui dos milions 
de pessetes de lloguer a l’any, em sembla que no va amb el pensament que 
tenim nosaltres com a Grup de defensar els interessos de les persones. De 
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moment ens abstindrem, però segons com veiem l’assumpte possiblement 
votarem en contra. 
 
  Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que en la Comissió Informativa es va dir que els 
documents s’enviarien per e-mail, i ningú va dir res. Si algú ho vol en paper, 
no hi ha cap inconvenient. Es va quedar així en la Comissió Informativa i els 
altres grups afirmen que això va ser així. 
 
 Quan nosaltres vàrem iniciar tot el procés d’expropiació de la zona 
de Ribera-Serrallo, ho vam fer perquè crèiem que era convenient en aqueixa 
zona promocionar una sèrie de disciplines esportives, i crèiem convenient que 
hagués una sèrie de serveis i activitats. L’altre dia vaig ensenyar en la 
Comissió Informativa la zona concreta on es creava aquest servei que avui es 
porta a l’aprovació del Ple, i així mateix, vaig explicar algunes dades que 
sembla ser que o bé no van ser escoltats de forma correcta o hem oblidat, i en 
concret, els vint mil metres quadrats dels quals estem parlant estan valorats 
en trenta-vuit milions de pessetes.  
 
 Si no hi hagués cap inversió en aquests terrenys, només producte 
del cànon que estem parlant sortirien més de cent milions de pessetes, i vist 
del cànon que estem parlant, estaríem parlant al final de la concessió, de cent 
milions de pessetes, sense actualització de l’IPC, però, evidentment, hi haurà 
una inversió que està xifrada al voltant dels dos-cents milions de pessetes, per 
tant, això és un valor que revertirà en el futur en la Ciutat, i això és el que hi 
ha en les memòries que acompanyen aquest document. 
 
 Nosaltres el que estem concretant és que generem un servei concret 
destinat a l’activitat del tennis i alguns esports similars. No sabem qui ho 
realitzarà –ho vaig explicar l’altre dia en la Comissió Informativa- i, per tant, el 
Plec de Condicions es un Plec obert que recull una cosa que jo crec que no és 
incompatible, i és que sigui l’entitat que sigui, privada o pública, que gestioni 
aquestes instal·lacions, pot fer compatible la seva pròpia activitat amb 
quelcom que sí que queda recollit en el Plec, que és que repercuteixi 
positivament en els ciutadans/nes de Cornellà, i això està recollit perquè és 
un dels elements que es valoren en el Plec de Condicions. Per tant, continua 
manifestant el Sr. Balmón, no crec que hi hagi cap incompatibilitat ni cap 
tancament o ús privat d’aqueix servei. 
 
 Respecte a la pregunta del cànon, crec que està contestada, no és 
un cànon insuficient perquè, a més, recull que podrà repercutir novament en 
les activitats esportives que beneficien als ciutadans de Cornellà i a les 
instal·lacions. 
 
 També dir que el punt e) s’ha suprimit, i pel que fa al tema de la 
clàusula 15 és normal, el que no farà l’Ajuntament és ser subsidiari de 
l’empresa o l’entitat que gestioni aqueixes pistes, de la política laboral que faci 
–que és del que estem parlant- o de les seves relacions tributàries. Això es 
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recull en tots els plecs de condicions de les concessions, és un tema de 
regulació legal a l’igual que els criteris. 
 
 Per tant estem abordant la creació d’un servei en el que -el Plec de 
Condicions ho recull- hi haurà una Comissió de Seguiment per part de qui 
sigui el concessionari i per part de l’Ajuntament i els controls municipals es 
realitzaran perquè allò que es busca de veritat és que aqueix servei pugui ser 
compatible amb altra finalitat que és que aqueixa activitat esportiva 
repercuteixi en els ciutadans/nes de Cornellà, i aqueix és l’objecte del servei i 
aqueix és l’objecte del Plec de Condicions que es porta a l’aprovació d’aquest 
Ple. 
 
 A continuació pren de nou la paraula el senyor Ignacio Flórez 
Barrón, com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar que per què 
l’esport del tennis?. M’agradaria que em contestéssiu si la llista d’espera de 
nens i adults és molt llarga. 
 
 També hi ha un tema que no es diu, i és que hi ha la possibilitat 
fins i tot de subcontractar perquè això ho posa aquí. I aquest terreny si és una 
necessitat i si és un benefici seria si ara mateix hi hagués una demanda real 
de gent, però si s’està fent propaganda constantment és perquè no hi ha això i 
els preus que es donen no són per a qualsevol. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per dir que vol fer un aclariment. És obvi que això és un concurs i 
que es poden presentar totes les entitats que reuneixin els requisits, i és obvi 
que tampoc tractem d’amagar res. Ja sabem que hi ha una que s’hi vol 
presentar i que no només té les instal·lacions al costat, sinó que és per a un 
projecte que té interès per a la ciutat i que és compatible també amb fer 
quelcom més que tennis per els xavals de la ciutat. 
 
 El fet que hi hagi un centre que tingui una determinada dimensió 
que vagi més enllà de la ciutat, el Govern municipal considera que és una cosa 
positiva, és un projecte que té el suport del Govern d’Espanya, no només del 
COI sinó del Consell Superior d’Esports, té el suport del Govern de Catalunya, 
i de la Diputació. Per tant, no ha de ser una cosa tan privada i de quatre per a 
guanyar diners, quan la inversió estan disposades a pagar-la aquestes 
institucions de signes i de partits absolutament diferents i que s’han posat 
d’acord amb això. 
 
 També em sembla que és absolutament legítim qui pensi que no 
volen això del tennis perquè no els agrada. A més, el que sigui un centre d’una 
certa projecció, em sembla que és positiu per a la ciutat, i així ho valorem. 
 
 Finalment pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que a Cornellà no hi ha cap pista de terra, hi ha zero pistes de 
terra, i hi ha zero pistes cobertes. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són  aprovats per majoria absoluta 
dels assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; amb l’abstenció de la  Portaveu del Grup 
Municipal del PP senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU el senyor Nèstor Artís i Villena; i, del Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 

 

 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 12.- Aprovació definitiva i resolució de les reclamacions de les 
modificacions de l’Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció de 
les Ordenances Fiscals, de la dels Preus Públics i llistat de carrers i 
imposició de la Taxa per la utilització d’infrastructures instal·lades en el 
subsòl de la via pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via 
pública amb armaris de serveis, per a l’exercici de 2002.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió del dia 25 d'octubre 
de 2001 d’aprovació provisional de modificació de l’Ordenança General de 
gestió, recaptació i inspecció, de les Ordenances Fiscals, de la de Preus 
Públics i del llistat de  carrers, així com l’establiment de la Taxa per la 
utilització d’infrastructures instal·lades en el subsòl de la via pública de 
titularitat municipal i l’ocupació de la via pública amb armaris de serveis,  per 
a l’exercici de 2002. 
 
 Atès el que preveu la Llei 46/1998, de 17 de desembre, sobre la 
introducció de l’euro, des de l’1 de gener de 2002. 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic, durant 30 
dies, segons anunci d’exposició publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 
258 de data 27 d’octubre de 2001, als efectes de presentar reclamacions, de 
conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de la Llei 
39/88, de 29 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Atès que el termini d’exposició ha finalitzat el dia 5 del present mes 
de desembre. 
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 Atès que dins d’aquest període s’han presentat reclamacions per 
part del Servei Català de la Salut, representat pel senyor Francesc Xavier Niño 
Núñez, i pel Grup Municipal del Partit Popular, representat per la senyora 
Maria Ysabel Espinosa Fernández, els dies 6 i 20 de novembre, 
respectivament, 
 
 Atès que el Servei Català de la Salut demana que s’inclogui a 
l’ordenança reguladora de l’Impost sobre bens immobles una exempció a favor 
dels bens dels que siguin titulars els centres sanitaris de titularitat pública, 
prevista en l’article 18 de la Llei 55/99, de 29 de desembre de mesures fiscals, 
administratives i de l’ordre social. 
 
 Atès que aquest Ajuntament entén adequat recollir a l’Ordenança 
Fiscal núm. 1 reguladora de l’Impost indicat l’exempció demanada, per la qual 
cosa s’afegirà un nou apartat amb la lletra j) a l’article 5 de l’Ordenança 
esmentada que disposarà: 
 
“ Els béns dels que siguin titulars els centres sanitaris de titularitat pública, 
sempre que estiguin directament afectats al compliment dels seus fins 
especifics.” 
 
 Atès que el Grup Municipal del Partit Popular concreta la 
reclamació en les ordenances i motius que a continuació s’indiquen: 
 
1a.- Publicació del cost efectiu de les taxes o preus públics. 
 
2a.- Ordenança fiscal núm. 1. Impost sobre béns immobles. 
 
Preveure una bonificació del 50% en els habitatges afectats per aluminosis en 
proporció equivalent a les necessitats de la seva rehabilitació. 
 
3a.- Ordenança fiscal núm. 2. Impost sobre activitats econòmiques. 
 

1. Establir subvencions del 100% en concepte de contractació indefinida 
de persones de més de 40 anys i dones que estiguin a l’atur en el 
2001. 

 
2. Establir una bonificació en la quota municipal per inici d’activitats, en 

les classificades a  la secció primera de les Tarifes de l’Impost quan el 
nombre  d’empleats no sigui superior a 20, durant els tres primers 
anys, de conformitat amb el detall següent: 

 
Any     Percentatge 
 
1er.   100% 
2n.   100% 
3r.    50% 
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3. Preveure una subvenció del 100% de la quota en el primer any per als 
següents col·lectius: 

 
a) A les persones de més de 40 anys, que surtin d’una situació d’atur 

mitjançant l’inici d’una activitat empresarial o professional.  
 
b) A les dones que, d’acord amb la legislació actual, surtin d’una 

situació d’atur mitjançant l’inici d’una activitat empresarial o 
professional. 

 
c) A les persones que capitalitzin l’assegurança d’atur que surtin de la 

seva situació d’atur mitjançant l’inici d’una activitat empresarial o 
professional. 

 
d) Les persones que iniciïn una activitat empresarial o professional i 

surtin de situacions marginals ( drogues,  presó, etc.). 
 
 

4. Establir una subvenció del 50% de la quota, durant el termini dels 5 
anys primers als subjectes passius que exerceixin les següents 
activitats: 

 
 a) Residències i centres de dia per a les persones grans. 
 
 b) Guarderies de 0 a 3 anys. 
 
 

5. Que les activitats ubicades en els carrers afectats per obres públiques 
durant més de 30 dies tinguin els descomptes següents: 

 
Període Percentatge 
 
Del 1r   al   3r  mes  40% 
Del 4t   al   6è  mes  60% 
Del 7è  al 12è  mes  80%  
A partir del 13è mes   100% 

 
 
4a.- Ordenança Fiscal núm. 5. Impost sobre construccions, instal·lacions i 
obres. 
 

1. Establir una bonificació del 50% en les llicències d’obres d’adaptació 
dels habitatges per a persones discapacitades o amb necessitats 
especials. 

 
2. Preveure una subvenció del 50% en les llicències d’obres per a 

habitatges afectats d’aluminosis en proporció equivalent a les 
necessitats de la seva rehabilitació. 
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3. Establir una reducció del 50% en les llicències d’obres de rehabilitació 
de façanes. 

 
 4. Annex Tarifes. Apartat III.  
 
Incloure en aquest apartat III els pavellons esportius per tal de promoure 
l’esport en concordança amb les demandes de la joventut de la Ciutat. 
 
 
5a.- Ordenança fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles en propietats 
particulars, les reserves de la via pública permanent i reserva temporal 
(càrrega i descàrrega). 
 
Establir la devolució de l’import de la Taxa, proporcional al període que 
s’executin obres en la calçada o en la vorera on hi hagin els guals. 
 
 
6a.- Ordenança Fiscal núm. 21. Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en 
general i els d’anàlisi químics, bacteriològics i qualssevol altres de naturalesa 
semblant.  
 
Tarifa tercera. Tinença de gossos i protecció d’animals. 
 
Establir una subvenció del 100% per a persones propietàries de gossos, 
majors de 60 anys, disminuïts, malalts i persones en processos de 
rehabilitació.  
  
Atès que els motius al·legats per la reclamant han de ser desestimats en base 
als arguments que s’especifiquen a continuació, per a cadascuna de les 
al·legacions: 
 
 
1a.- Publicació del cost efectiu de les taxes o preus públics.  
 
Les memòries econòmiques-financeres de les Taxes i dels Preus Públics que es 
proposen modificar formen part del preceptiu expedient administratiu de 
modificació de les Ordenances per a l’exercici de 2001, de conformitat amb el 
que disposen els articles 20 i 26.2 de la Llei 8/1989, de 13 d’abril de Taxes i 
Preus Públics. 
 
L’indicat expedient administratiu pot ser examinat pels interessats dins del 
període de trenta dies d’exposició pública, segons preveu l’art. 17.1 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, per tant, les 
memòries econòmiques-financeres ja estan a disposició de totes les persones 
que tinguin la consideració d’interessades, d’acord amb el que preveu la 
normativa vigent, complint-se així el que s’estableix  respecte a aquesta 
qüestió. 
 
2a.- Bonificacions, subvencions, descomptes o reduccions de diversos tributs. 
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Els beneficis fiscals només poden establir-se quan  estiguin previstos per la 
Llei o per l’aplicació de tractats internacionals, segons disposa l’article 9 de la 
esmentada Llei d’Hisendes Locals i l’art. 10 de la Llei 230/1963, de 28 de 
desembre, General Tributària, en conseqüència, no es poden reconèixer els 
beneficis proposats per la reclamant, excepte els que tot seguit s’esmenten, i 
en la forma que s’indica: 
 
 
1. Impost sobre activitats econòmiques 
 

A) Bonificació en la quota municipal per inici d’activitats empresarials, 
amb un màxim de 20 empleats. 

 
Aquest benefici fiscal està previst en l’art. 6.3 de l’Ordenança Fiscal de 
l’Impost, de conformitat amb l’assenyalat per l’article 21.3 de la Llei 50/1998, 
de 30 de desembre, de mesures fiscals, administratives i de l’ordre social, el 
qual afegeix una 2a nota comuna a les Tarifes de l’Impost, que preveu 
literalment en el seu primer paràgraf: 
 
“Cuando las Ordenanzas fiscales así lo establezcan, quienes inicien el ejercicio 
de cualquier actividad empresarial y tributen por cuota mínima municipal, 
disfrutarán durante los cinco primeros años de una bonificación de hasta el 
50 por 100 de la cuota correspondiente.” 
 
Es desprèn del seu redactat que l’establiment d’aquest benefici fiscal és 
opcional, malgrat això l’Ajuntament de Cornellà  va aprovar una bonificació 
amb els següents percentatges, dins del marges permesos, que són, d’una 
banda, un període de 5 anys, i de l’altra, un màxim del 50% de la quota 
municipal: 
 
 Primer any  50% 
 Segon any  40% 
 Tercer any  30% 
 Quart any  20% 
 Cinquè any  10% 
 
 
De l’exposat es dedueix que legalment no es poden fixar bonificacions del 
100%  i que el període sempre ha de ser de 5 anys i no de 3, com suggereix la 
Sra. Espinosa. 
 

B) Descomptes en activitats instal·lades en vies públiques on s’executin 
obres durant un període superior a 30 dies. 

 
Sobre aquesta qüestió l’annex I de les Tarifes de l’Impost solament preveu en 
la nota comuna a la Divisió 6a. una reducció màxima del 80% de la quota 
municipal quan les obres tinguin una duració superior a 3 mesos i afectin a 
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locals que realitzin activitats classificades a la citada Divisió reguladora del 
comerç, restaurants i hostalatge i reparacions. 
 
D’això s’infereix que en estar aquest tema regulat per la norma, la qual ja fixa 
els paràmetres mínims i màxims, no pot ser tinguda en compte la proposició 
formulada.  
 
 
2. Ordenança Fiscal núm. 5. Impost sobre construccions, instal·lacions i 
obres 
 

A) L’apartat 2 de l’article 4 de l’Ordenança, en relació amb l’apartat 2 de 
l’article 104 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, regula 
actualment una bonificació del 95% de la quota per a les construccions, 
instal·lacions u obres que siguin declarades d’interès especial o d’utilitat 
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals,  històric-
artístiques o de foment de l’ocupació que justifiquin la declaració. 

 
B) La inclusió dels pavellons esportius coberts en l’apartat III de l’annex de 

tarifes, en comptes del IV on estan actualment, a fi de promoure l’esport 
en concordança amb les demandes de la joventut, és un argument que 
no pot ser considerat, per quan la base imposable de l’Impost està 
constituïda pel cost real i efectiu de la construcció, la instal.lació o 
l’obra, segons estableix l’article 5 de l’Ordenança de l’Impost. 

 
Els mòduls fixats en l’annex de tarifes recullen únicament els imports que 
s’aplicaran al practicar l’autoliquidació, la qual té caràcter de provisional  
subjecta a comprovació, tal com assenyala l’article 6 de la citada Ordenança. 
 
 
3a. Ordenança Fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles en propietats 
particulars, les reserves de la via pública permanent i reserva temporal 
(càrrega i descàrrega) 
 
La devolució de l’import de la Taxa, qualsevol que sigui el motiu, quan no es 
realitzi el fet imposable per causes no imputables al subjecte passiu, ja es 
troba previst en l’article 12 de l’al·ludida Llei de Taxes i Preus Públics, essent 
d’aplicació encara que no figuri en les Ordenances Fiscals. 
 
 
4a. Ordenança Fiscal núm. 21. Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en 
general i els d’anàlisi químics, bacteriològiques i qualssevol altres de 
naturalesa semblant 
 
 
 
 
 
Tarifa tercera. Tinença de gossos i protecció d’animals 
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S’ha d’assenyalar que la citada Llei de Taxes i Preus Públics, en el seu art. 8 
preveu que en la fixació dels imports es tindrà en compte la capacitat 
econòmica de les persones que hagin de satisfer-les, per això, establir una 
exempció genèrica per als col·lectius proposats pot implicar que no es 
compleixi el principi esmentat de capacitat econòmica, màxim si es considera 
que la proposta per al pròxim exercici és que el seu import sigui de 8,40 euros 
(1.398ptes.) a l’any. 
 
Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar la reclamació presentada per la senyora María 
Ysabel Espinosa Fernández, en representació del Grup Municipal del Partit 
Popular, per les raons abans exposades. 
 
 Segon.-  Estimar la reclamació presentada pel senyor Francesc 
Xavier Niño Núñez, en representació del Servei Català de la Salut i modificar 
l’Ordenança núm. 1 reguladora de l’Impost sobre bens immobles, en el sentit 
d’afegir un nou apartat amb la lletra j) a l’article 5, regulador de les 
exempcions, que establirà: 
 
“Els béns dels que siguin titulars els centres sanitaris de titularitat pública, 
sempre que estiguin directament afectats al compliment dels seus fins 
especifics.” 
 
 Tercer.-  Aprovar definitivament la imposició de la Taxa per la 
utilització d’infrastructures instal·lades en el subsòl de la via pública de 
titularitat municipal i l’ocupació de la via pública amb armaris de serveis i 
aprovar l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa, a la qual li correspon el 
número 28 de les Ordenances Fiscals, que regirà a partir del dia 1 de gener de 
2002. 
 
 Quart.- Aprovar definitivament les modificacions de l’Ordenança 
General de gestió, recaptació i inspecció, de les Fiscals reguladores dels 
Impostos i de les Taxes, de la reguladora dels Preus Públics, així com del 
llistat de carrers, que han de regir en el proper exercici 2002, les quals es 
varen aprovar provisionalment en la sessió plenària del dia 25 d’octubre 
d’enguany. 
 
 Cinquè.- Disposar el següent: 
 

1) Que es publiqui el text íntegre de l’Ordenança Fiscal de la Taxa per 
la utilizació d’infrastructures instal·lades en el subsòl de la via 
pública de titularitat municipal i l’ocupació de la via pública amb 
armaris de serveis, així com les indicades modificacions de 
l’Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció de les 
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Ordenances Fiscals, de la de Preus Públics i del llistat de carrers en 
el Butlletí Oficial de la Província. 
 

2) Que les modificacions entrin en vigor el dia 1 de gener de 2002. 
 

3) Que es notifiqui el present acord al senyor Francesc Xavier Niño 
Núñez,  representant del Servei Català de la Salut i a a la senyora 
María Ysabel Espinosa Fernández, aquesta en representació del 
Grup Municipal del Partit Popular.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda,  es fa 
una explicació del dictamen manifestant que en el Ple de 25 d’octubre de 2001 
es va fer l’aprovació provisional de les Ordenances per a l’any 2002, i a partir 
d’aquí va haver-hi en el termini d’exposició pública, reclamacions a les 
ordenances per part del Servei Català de la Salut representat pel Sr. Francesc 
Xavier Niño Nuñez, i pel Grup Municipal del Partit Popular, representat per la 
Sra. Maria Isabel Espinosa Fernández. 
 
 D’aquestes reclamacions que han estat tractades en la Comissió 
Informativa d’Economia i Hisenda, la reclamació que fa referència a l’Institut 
Català de la Salut, queda incorporada perquè la proposta que es formula no 
lesiona cap normativa de la Llei d’Hisendes Locals i quedarà la redacció 
següent: Els béns dels que siguin titulars els centres sanitaris de titularitat 
pública, sempre que estiguin directament afectats al compliment dels seus 
fins específics, tindrien aquesta extensió que sol·licita el Servei Català de la 
Salut. 
 
 Pel que fa referència a les propostes formulades pel Grup Popular, 
tal com es va explicar en la Comissió Informativa algunes d’elles –per no dir la 
majoria- no queden incorporades dins del marge que la Llei d’Hisendes Locals 
ens permet fer, i quedarien desestimades. Un tema que es va incorporar  com 
nou per part del propi Govern Municipal en la proposta d’ordenances, i un cop 
acabat el temps d’exposició pública quedaria definitivament incorporada la 
Taxa per a la utilització d’infraestructures instal·lades en el subsòl de la via 
pública. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, com sigui que això 
ja ha estat debatut en la Comissió Informativa, tampoc la vol debatre, sinó que 
simplement vol dir que lamenta la manca de voluntat política per incloure 
aquestes peticions que, a més, han estat molt poques, ja que no ha fet una 
esmena a la totalitat de les ordenances.  
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 M’he limitat en aquestes al·legacions a trametre peticions concretes 
i concises de grups de ciutadans/nes d’aquesta ciutat que vaig estar recollint 
tot l’any i queixes de funcionaments.  
 
 No s’està dient que no al Partit Popular. S’està dient que no a 
col·lectius de comerciants, a persones grans, a minusvàlids, a joves, a dones 
en atur majors de 45 anys. Per tant, jo no sé si -com ja he dit- han estat unes 
al·legacions presentades des de la ingenuïtat del Partit Popular de Cornellà, i 
potser no les he sabut adaptar a les lleis que s’esgrimeixen aquí, i crec que allò 
que ha faltat ha sigut voluntat. Nosaltres ens abstindrem. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el senyor Ramon Salabert 
Parramon, com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, per aclarir a la Sra. Espinosa  que li sembla legítim que 
pretengui fer política amb les ordenances i que faci aquesta argumentació, 
però ja li he reiterat en altres ocasions que les respostes que s’han donat a les 
propostes que vostè ha presentat a les ordenances, han tingut un curs 
d’anàlisi i una resposta tècnica, i s’ha reiterat que la Llei d’Hisendes Locals i el 
marc que ens permet per aquestes qüestions que vostè planteja, té una 
explicació tècnica, no és un problema de voluntat política. 
 
 En particular vostè parla del tema de l’IAE, i en el tema de l’IAE, 
nosaltres estem fent una bonificació en cinc anys i vostè  demanava fer-la en 
tres. És a dir, no ho barregem. Em sembla legítim que vostè presenti aquests 
temes, els defensi i digui que hi ha molts ciutadans que estan molt preocupats 
per aquesta qüestió, però això és una qüestió política, però no tècnica, i les 
ordenances tenen una via i les respostes són estrictament tècniques. 
 
 Quan jo li manifesto que l’exposició pública es fa perquè els 
ciutadans puguin al·legar si hi ha alguna qüestió que els pugui afectar 
directament, vostè com a Grup Polític té el dret més enllà que els ciutadans de 
poder presentar esmenes a les ordenances. I aqueixes esmenes han de tenir 
alguna consideració política –si ho són- i si tenen alguna limitació tècnica, 
vostè, estigui en l’oposició o estigui en el Govern, no ho podrà fer perquè hi ha 
una limitació tècnica de rang superior que ens obliga en les nostres 
ordenances. 
 
 Respecto que vostè pugui discrepar políticament de les ordenances, 
però no admeto que la resposta no és per voluntat política, ja que hi ha una 
limitació  tècnica i no podem fer més que el que estem fent. 
 
 Acte seguit pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per puntualitzar dues 
coses. Les exempcions que  demana en edificacions de minusvàlids s’estan 
fent –ja li he dit en la Comissió Informativa- en alguns ajuntaments, i no crec 
que en aquests ajuntaments s’estigui vulnerant la Llei. 
 
 També hi ha una altra cosa. L’any passat vaig presentar –que 
aquest any la vaig retirar- una bonificació per als comerciants en els tickets de 
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zones blaves i s’està fent per part del Govern municipal d’aquest Ajuntament. 
S’han donat uns tickets als comerciants i es reparteixen. Jo no sé quin 
sistema han utilitzat vostès, però crec que serà, més o menys, el que jo he 
plantejat. 
 
 En el tema d’ascensors exactament el mateix. Són temes que 
després vostès puntualment els porten –suposo- a aprovació al Ple i els 
adapten, però l’esperit de les ordenances del Partit Popular és el mateix. Torno 
a dir que crec i, a més fermament, -i no és demagògia- que falta voluntat. Allò 
que es vol es replanteja i s’agafa fil i agulla i es fa. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena; i amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP,  senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, del Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 13.- Aprovació inicial del Pressupost General per a l’any 2002. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 149, de 
la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial 
Decret 500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2002, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per la qual cosa el 
sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
Llei Reguladora d’Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 
2002, integrat pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
d’Educació, del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i de les Empreses 
Municipals amb capital íntegrament local; Societat Promoció Econòmica de 
Cornellà, Societat Anònima (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, Societat Anònima (EMDUCSA) i l’Estat de Consolidació general, el 
resum dels quals per capítols pressupostaris i expressats en euros són del 
següent tenor literal: 
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PRESSUPOST GENERAL 2002 

 
ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 

 
ESTAT DE DESPESES 
 

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNES TOTAL 

1  DESPESES PERSONAL 15.496.123,00 1.178.404,00 136.190,00 1.283.767,11 810.707,25 0,00 18.905.191,36

2  BENS I SERVEIS  15.524.470,00 569.552,00 63.104,00 1.237.218,45 10.438.319,80 -159.214,11 27.673.450,14

3  DESPESES FINANC.  426.721,00 0,00 0,00 60,00 4.808,10 0,00 431.589,10

4  TRANSF.CORRENTS  4.862.529,00 111.788,00 0,00 0,00 0,00 -1.153.325,00 3.820.992,00

 OPERACIONS 

CORRENTS 

36.309.843,00 1.859.744,00 199.294,00 2.521.045,56 11.253.835,15 -1.312.539,11 50.831.222,60

6  INVERSIONS REALS  18.246.191,00 53.311,00 0,00 90.843,00 0,00 0,00 18.390.345,00

7  TRANSF.CAPITAL  141.058,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -141.058,00 0,00

8  ACTIUS FINANCERS  1.652.783,00 0,00 0,00 0,00 9.015.182,00 -10.667.965,00 0,00

9  PASSIUS FINANCERS  1.353.480,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.353.480,00

 OPERACIONS DE 

CAPITAL 

21.393.512,00 53.311,00 0,00 90.843,00 9.015.182,00 -10.809.023,00 19.743.825,00

 TOTAL DESPESES  57.703.355,00 1.913.055,00 199.294,00 2.611.888,56 20.269.017,15 -12.121.562,11 70.575.047,60

 

 

ESTAT D’INGRESSOS 
 

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL 

1  IMPOSTOS DIRECTES 21.880.748,00 0,00 0,00 0,00 0,00  21.880.748,00

2  IMPOSTOS 

INDIRECTES 

875.074,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 875.074,00

3  TAXES I ALTRES 

ING. 

 3.868.642,00 621.058,00 62.670,00 1.782.210,46 0,00 -159.214,11 6.175.366,35

4  TRANSF.CORRENTS  13.819.047,00 1.229.672,00 136.173,00 778.846,96 36.061,00 -1.153.325,00 14.846.474,96

5  ING.PATRIMONIALS  10.291.131,00 9.015,00 451,00 23.174,21 7.219.924,99 -9.015.182,00 8.528.514,20

 OPERACIONS 

CORRENTS 

50.734.642,00 1.859.745,00 199.294,00 2.584.231,63 7.255.985,99 -10.327.721,11 52.306.177,51

6  ALIENACIO 

INVERSIONS 

1.983.340,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.983.340,00

7  TRANSF.CAPITAL  2.650.788,00 53.310,00 0,00 87.748,00 0,00 -141.058,00 2.650.788,00

8  ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 1.652.783,00 13.013.031,16 -1.652.783,00 13.013.031,16

9  PASSIUS FINANCERS  2.334.585,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 2.334.585,00

 OPERACIONS DE 

CAPITAL 

6.968.713,00 53.310,00 0,00 1.740.531,00 13.013.031,16 -1.793.841,00 19.981.744,16

 TOTAL INGRESSOS  57.703.355,00 1.913.055,00 199.294,00 4.324.762,63 20.269.017,15 -12.121.562,11 72.287.921,67

 

 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2002. 
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 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que correspon formular allò que  
pretenem que sigui la política pressupostària de l’Ajuntament de la Ciutat de 
Cornellà per a l’exercici 2002. 
 
 Aquest és el penúltim pressupost que aquest Govern Municipal 
presenta a aquest plenari, i és tradició també reiterar que des del Govern 
Municipal pretenem tenir una trajectòria amb unes característiques ben 
definides en quant a allò que ha de ser el pressupost municipal d’aquesta 
ciutat i d’aquest Ajuntament. 
 
 Sempre hem pretès –és més quan vam iniciar el mandat, ja ho 
vàrem manifestar- saber en quines condicions ens hem de posicionar al final 
del mandat. Aquesta és l’estratègia que hem estat seguint i la que pretenem 
seguir mantenint. En conseqüència, no és cap novetat que digui que el 
pressupost que hem de formular per a l’exercici 2002 és en essència 
continuïsta en les claus fonamentals, en buscar permanentment l’equilibri 
entre l’ingrés fix i la despesa corrent, intentar mantenir un to sostingut en la 
inversió pública que se li dota a la ciutat, i en buscar l’equilibri entre els 
diferents components dels recursos propis en no entrar en una senda 
d’endeutaments que ens faci créixer la càrrega financera, i, buscar també que 
les actuacions que puguem fer no estiguin exemptes d’un contingut polític de 
fons. 
 
 Tot allò que es fa té també una lògica política, no només són xifres 
el que hem posat al llarg d’aquests anys en circulació. Pretenem incorporar 
nous equipaments a la ciutat, millorar la qualitat de vida dels ciutadans, 
buscar elements graduals, en la mesura de les nostres possibilitats, perquè 
l’entorn medi ambiental de la nostra ciutat tingui una rellevància cada vegada 
major i que això pugui ser finançat poc a poc, tant per l’Ajuntament com pels 
ciutadans/nes de Cornellà.  
 
 Intentem no ser agressius en les polítiques en les que hem d’actuar 
d’una forma activa, però que no tenim recursos ni som competents per poder 
actuar, tenim casos en termes de política social, de política d’ocupació, de 
polítiques d’actuacions en matèries d’ensenyament, etc, en els quals s’ha 
manifestat que amb els nostres pocs recursos crec que estem fent actuacions 
que mereixen –com a mínim- una avaluació positiva. I aqueixos recursos que 
mereixen una avaluació positiva bàsicament són deguts a què intentem portar 
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una gestió pressupostària on les despeses no superin als ingressos i que amb 
aquest excedent i amb la forma d’anar conduint tot això ens pugui donar 
aquest resultat que tenim. 
 
 Aquesta és la filosofia política que inspira els pressupostos del Grup 
de Govern de l’Ajuntament de Cornellà que traduït a xifres, seria estar parlant 
d’una despesa corrent per a l’any 2002 al voltant dels cinc mil dos-cents 
milions de pessetes, un total d’operacions corrents de sis mil dos-cents 
seixanta milions de pessetes, un total en inversions de tres mil tres-cents 
milions de pessetes i un pressupost global de nou mil sis-cents milions de 
pessetes. 
 
 Els tres mil tres-cents milions de pessetes d’inversions –que aquest 
any tenen una certa complexitat- és perquè bàsicament es fa l’aposta 
definitiva que ha estat reiterada en aquest Ple i avaluada per diferents àmbits, 
sobretot, per l’urbanístic que és tot el parc esportiu de Ribera-Serrallo, -que 
alguns avaluen d’una forma i altres d’una altra-. En qualsevol cas, aquesta 
aposta ha sigut plantejada en aquest plenari i, com a conseqüència, avui ve en 
els pressupostos la partida pressupostària per a poder-ho emprendre. Els hem 
de concretar en el pressupost de l’any 2002, sense que això vulgui dir o 
pretenguem que el conglomerat de tres mil tres-cents milions sigui 
definitivament executat a l’any 2002 però, com sigui que no podem tallar les 
partides, els hem incorporat i aqueixa és la partida que hi ha. Per tant, 
remarcar aqueixa partida del que és la lògica que veníem mantenint de dos mil 
dos-cents milions aproximadament en inversions que efectivament 
s’executaven. Aquesta entenem nosaltres mateixos –i ja ho diem per endavant- 
que ens sembla un volum d’inversió que provablement no s’acabi executant en 
el 2002, però que, amb el seu caràcter plurianual, sí que marca la tendència 
d’un projecte que té unes connotacions de què s’executarà i que avui dotem 
amb mil cinc-cents milions de pessetes procedents d’EMDUCSA. 
 
 Continua manifestant el Sr. Salabert que malgrat que hi ha una 
doble columna dels euros i que aquest pressupost oficialment s’aprovarà en 
euros, però per a què no ens confonguem més del que ja són aqueixes macro 
xifres, continuaré presentant el pressupost en pessetes. 
 
 D’aquests nou mil sis-cents milions de pessetes que és el 
pressupost de l’Ajuntament, tenim un pressupost consolidat d’onze mil set-
cents milions de pessetes que ja inclou l’IME, Ràdio, Precsa i Emducsa. Això 
és el conglomerat global, nou mil sis-cents milions de l’Ajuntament, tres-cents 
divuit milions d’IME, trenta-tres milions de la Ràdio, quatre-cents trenta-
quatre milions de Precsa, tres mil tres-cents setanta-dos milions de pessetes 
d’Emducsa.  
 
 Onze mil set-cents quaranta-dos milions de pessetes és un 
creixement molt important en termes pressupostaris, respecte de cinc, sis o 
set anys, quan estàvem en un consolidat al voltant dels sis  mil milions de 
pessetes, i pràcticament en sis anys hem doblat la capacitat d’actuacions, la 
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capacitat de generació de recursos i la capacitat d’activitat econòmica de la 
ciutat. 
 
 Això no s’ha fet exclusivament des de l’Ajuntament. S’ha fet a partir 
que s’ha portat –al meu entendre- una política coherent en la forma d’actuar 
en àmbits de creació d’activitat econòmica, en temes de promoció d’habitatge, 
en temes d’equilibri de redistribució de la ciutat i en el tema fiscal també una 
política que, d’alguna manera, ha propiciat un creixement dels impostos que 
no han estat mai una agressió al conjunt dels ciutadans/nes de Cornellà. Per 
tant, continuem mantenint una bona capacitat de recaptació i seguim estant 
per sota, en un punt, dels municipis del nostre entorn, en temes de pressió 
fiscal. Considero que tot aquest conjunt de factors ha pogut donar com a 
resultat el fet que continuem mantenint una situació pressupostària 
equilibrada, una ampliació del volum d’activitat econòmica, un creixement 
dels contribuents de la ciutat, i, per tant, més ingrés líquid per a l’Ajuntament, 
una contenció en la despesa corrent i una voluntat específica d’actuar en 
matèria d’inversions. 
 
 Aqueixa és i ha estat fins a la data la política pressupostària que 
hem estat plantejant, i allò que per a mi és el més important és que no és 
rellevant el que avui el govern municipal proposa com a objectiu per a l’any 
2002, perquè, per a mi, el que és més rellevant és que en l’anterior mandat i 
en aquest mandat, any rere any, en les liquidacions pressupostàries, el marge  
d’error ha estat al voltant del tres/quatre per cent. Això, en la meva opinió, és 
el que realment mereix una aprovació pel que fa a la política pressupostària 
que portem, i no la mereix per al Govern Municipal sinó que la mereix en 
termes de tranquil·litat per al conjunt dels ciutadans/nes de Cornellà, en el 
sentiment de què la gestió dels recursos públics, en aquest Ajuntament 
particularment, estan ben gestionats. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el seu Grup hi havia 
lliurat un document amb les línies generals sobre què opinàvem i quins 
criteris tenim nosaltres respecte a aquests pressupostos, i només enumeraré 
els 6 punts que diu aquesta nota i corregir un error que hi ha en un d’ells. 
 
 En principi, dir que creiem que aquests pressupostos no s’ajusten 
als criteris o als acords que estem aprovant. Nosaltres, des què ens vam 
adherir a la Carta d’Aalborg, a la Carta de la Terra, al Fòrum de Porto Alegre i 
d’altres, vàrem adherir vàrem adquirir un compromís, ja que plantegen com 
una de les qüestions prioritàries la participació ciutadana en el 
desenvolupament de la pròpia ciutat, i això aquí no es dóna. I això perquè res 
té a veure que es faci un acte, que es convidi a les entitats per a lliurar-les, 
abans fins i tot de què s’hagi aprovat quin és el pressupost definitiu, -la qual 
cosa crec que és una falta de respecte per als grups de l’oposició encara que 
siguin insignificants, demano que el mínim que es pot fer és que una vegada 
aprovat, perquè jo voldria saber si d’aqueixa reunió van sortir propostes per a 
modificar-lo, ja que si fos així potser parcialment jo hauria de reconduir el que 
estic dient-. 



 43

 
 Creiem que és fonamental per al desenvolupament de la Ciutat que 
les entitats s’impliquin en aquest desenvolupament. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez manifestant que hi ha 
un exemple molt recent i és que el dia abans que es presentés a les entitats 
aqueix projecte, el Fòrum de Medi Ambient de la Ciutat, el Departament de 
Medi Ambient i d’altres a títol individual, hem fet un esforç perquè tothom, 
totes les entitats i persones que sabem que poden tenir interès haguessin 
vingut i entre ells alguns representants del grup majoritari d’aquest 
Ajuntament, -perquè estava la Sra. Carmen Romero com a representant de 
l’Equip de Govern-, però ningú per a una cosa tan important es va dignar a 
estar-hi i discutir allò que podia dir la gent que hi era. 
 
 No hauria de passar aqueixa falta d’interès, s’ha d’estimular i donar 
la possibilitat de què la gent no s’ho trobi tot fet, i que la gent pugui opinar i 
sigui capaç d’entendre la ciutat com quelcom més enllà del cercle de la seva 
pròpia entitat. Això seria molt important i hauríem de plantejar-nos si no ens 
tornem enrera dels acords que hem aprovat. 
 
 Aqueixes són qüestions fonamentals per al desenvolupament d’un 
pressupost i voldria que ho tingueu en compte, que o som capaços d’introduir 
una cultura diferent en el nostre comportament  a nivell general, -i no ho 
farem d’aquesta manera,- o no anem a cap lloc, sinó tot el contrari, cada dia 
cap enrera. 
 
 Determinades àrees han tingut un increment en les partides –fins i 
tot alguna més del que ha crescut el pressupost- i no obstant, nosaltres 
creiem que és insuficient, precisament pel mateix que estàvem dient abans 
que una política cultural és transversal, no és solament fer actes des del 
Departament de Cultura, i perquè les coses hi vagin per una altra banda 
necessiten una política diferent. 
 
 Nosaltres considerem també que, malgrat ha pujat un 11,4% la 
partida de Serveis Socials, continua sent insuficient ja que continuen sense 
cobrir qüestions que tindrien una importància extraordinària. 
 
 Hi ha una altra qüestió que és que la majoria, o part, de la inversió 
del que ha sortit d’Emducsa, sobretot del Wold Trade Center, vagi precisament 
a invertir-se en aqueix parc esportiu que té coses positives però què fins on 
cobreix totes les necessitats, i es podria fer d’una altra manera?. Aqueixa és 
una qüestió que nosaltres no estem d’acord tal com es planteja en la política 
general. 
 
 Hi ha unes altres qüestions que no es plantegen algunes de les 
quals ja havien estat plantejades per nosaltres perquè havíem fet preguntes i 
se’ns havia dit que no sabien el què es faria. Per exemple quan parlo d’algunes 
zones molt deteriorades de Cornellà,  com l’entorn de l’edifici de la Telefònica, 
en Mossèn Andreu, i la resposta va ser que no tenien ni idea del que es podria 
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fer en la zona. Jo voldria que se’m digués si això realment està contemplat en 
els pressupostos d’aquest any o si això es continuarà deixant, però no només 
això, també la plaça de Catalunya, la plaça de l’Església, etc. 
 
 Estem parlant d’instal·lacions esportives, i ho hem estat plantejant 
alguna vegada, perquè està en un lloc ubicat d’un extraordinari valor, i seria 
bo cobrir la piscina de Can Mercader, i això hagués suposat un servei 
aprofitant una instal·lació que ja està i que només caldria acabar-la, 
 
 També, continua manifestant el Sr. Flórez, plantegem algunes 
coses, com el tema de la casa d’acollida, ja que nosaltres considerem que això 
és un element important i hem plantejat aquí que hi ha voluntat d’anar en 
aqueix camí. 
 
 Una altra qüestió que està relacionada amb medi ambient, que ha 
crescut el seu pressupost menys que qualsevol altre dels altres departaments 
d’aquest Ajuntament. Estem parlant de què en aquests moments estem vivint 
els problemes de l’energia elèctrica, problemes que cada dia seran més 
grossos, i no perquè hagi arribat una onada de fred, sinó perquè va creixent el 
consum un 7% anual en Catalunya i en l’Estat espanyol, i, per tant, és 
necessari d’una vegada i decididament apostar per energies alternatives. 
 
 L’any passat hi havia sis milions de pessetes per a energies 
alternatives i aquest any zero, i se’m podrà dir que està inclosa en altres 
partides, però figura la dada d’energia alternativa com zero. I si aquest és el 
camí amb el que nosaltres afrontarem aquestes qüestions, de veritat que no ho 
entenem. 
 
 En el punt cinquè vull dir que hi havia un error i ho corregeixo, 
perquè dic allí que com a fórmula per a mesurar el 0,7 de solidaritat es fa a 
partir dels capítols 1 i 2  la qual cosa considerem il·lògica i proposem que, com 
a mínim, es mesuri a partir dels capítols 1, 2 i 3. Incloent el número tres que 
són també ingressos, taxes i altres ingressos, suposaria cent vuitanta-sis mil 
tres-cents setanta-un  euros en contra de cent cinquanta-sis mil euros, i 
nosaltres considerem que haurien d’anar altres però, com a mínim, plantegem 
que es tingui en compte això, que hi suposaria un 16,8% més del que ara es 
destina a partida de solidaritat. 
 
 Nosaltres hem ofert tota la nostra col·laboració, perquè considerem 
imprescindible que en aquest Ajuntament, com a tots els altres, apostem 
decididament perquè les aportacions de l’Estat i de la Generalitat canviïn 
respecte a com estan ara. El propi Congrés de Municipis plantejava un 30% 
per als municipis, un 30% per a la Generalitat i un 40% per a l’Estat central 
mentre, avui estem amb un 47% per a l’Estat central, un 40% per a la 
Generalitat i un 13%, per als municipis i això, a més, ho diem perquè uns 
serveis que s’estan cobrint amb esforç municipal, amb els diners públics de 
Cornellà, s’haurien de cobrir per altres. Aquesta és una aposta que l’hauríem 
de prendre seriosament sinó difícilment canviarem les coses, i jo ja dic que 
votarem en contra. 
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 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup presenta 
un nombre molt reduït de propostes, que pretenem explicar a partir de quatre 
obvietats. 
 
 La primera és el reconeixement de la legitimitat dels grups 
municipals que governen per elaborar els pressupostos de l’any vinent. 
 
 En segon lloc, entenem que la nostra primera obligació pel que fa 
als pressupostos que es presenten any rera any, consisteix –fruit del 
compromís que vam adquirir amb els nostres electors d’exercir d’oposició 
política- en intentar millorar-los i executar la fiscalització al llarg del curs. 
 
 En tercer lloc, declarem que hem limitat  el nombre d’esmenes, -tan 
sols quatre- en reconeixement, -cosa que no ens dol dir públicament-, del bon 
nombre de coincidències i criteris que compartim amb el govern, que, 
evidentment, es plasmen en el projecte de pressupostos. I també -sempre ho 
hem dit- que considerem que existeix molt de rigor pel que fa a l’elaboració 
dels pressupostos, en tot cas, i com a responsable, per part del Tinent 
d’Alcalde. Aquestes quatre propostes concretes, que tot plegat pugen vuitanta-
vuit milions de pessetes, i que, com totes les xifres podrien ser discutides, 
abasten diferents àmbits que els títols no són ben bé massa adequats però no 
n’hem sabut trobat d’altres. 
 
 Un fa referència a la justícia social, un altre a la catalanitat entre 
cometes, -perquè això no vol dir que exclogui a les majories polítiques de 
l’Ajuntament en la catalanitat-, i la participació ciutadana. I els quatre punts  
que nosaltres considerem que són deficitaris són:  
 
 - No destinar prou recursos a cooperació i solidaritat perquè encara 
som lluny del 0,7 compromès ara fa uns anys quan s’esdevingueren les 
mobilitzacions que popularitzà aquesta reivindicació. Incomprensible 
incompliment si es té present la correlació de forces política i electoral 
favorable a les forces progressistes del nostre Ajuntament i la trajectòria 
esquerrana de la història contemporània de la nostra ciutat.  
 
 Incomprensible incompliment en una administració municipal que 
ha rebut elogis i reconeixements per la seva bona gestió financera i per la 
capacitat demostrada per generar recursos com ara els ingressos generats 
arran de la venda de l’antic terreny de la indústria Pirelli. 
 
 Incomprensible incompliment si es té present que el municipi ha 
esdevingut emblemàtic –malgrat que algú no li agradi, potser- per raó que el 
seu Alcalde és alhora Secretari General del partit majoritari de l’esquerra 
catalana i, en conseqüència, punt on inevitablement convergeixen les mirades 
de les diverses organitzacions polítiques, tant les conservadores, com les de 
l’ampli espectre de l’esquerra catalana amb les quals pretenem articular una 
alternativa política a la Catalunya actual. 
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 - Segon, no destinar prou cabals al Consorci de Normalització 
Lingüística que permeti endegar una campanya d’alfabetització catalana 
destinada a les persones adultes, acabades d’arribar a la ciutat provinents 
d’altres estats. 
 
 -  Tercer, no destinar cap partida per a la posada en funcionament 
d’una cosa d’acollida que atengui a les persones desvalgudes/transeünts/ 
marginades, que requereixin transitòriament atenció, malgrat ésser una 
reivindicació del moviment associatiu local d’ençà fa deu anys i, malgrat 
haver-se convertit Cornellà al llarg d’aquests anys en una ciutat amb tota 
mena d’equipaments públics de qualitat com ara el futur parc esportiu Ribera-
Serrallo, propis d’una ciutat del primer món.     
  
 - Quart, i últim, no destinar ni tan sols una mínima aportació per a 
la constitució d’un Consell Municipal que vetlli per la participació democràtica 
dels ciutadans sobre els mitjans de comunicació municipals, presents i futurs, 
en entendre que no es pot deixar a la ciutadania al marge del control, pel que 
fa a aquesta manifestació pública de l’administració municipal, i, en canvi 
s’accepta i es fomenta quan a d’altres àmbits també municipals, com ara 
cultura, esports, cooperació, infància, dona, etc. a través dels seus consells.  
 
 Tot plegat acaba resumint-se en la demanda d’incrementar la 
partida destinada a cooperació i solidaritat fins a seixanta-set milions. En 
segon lloc, incrementar la partida destinada al Consorci de Normalització 
Lingüística fins a quinze milions, tercer, incloure una partida de cinc milions 
de pessetes al pressupost de Serveis Socials per a l’inici d’un projecte de casa 
d’acollida que evidentment no caldria que es fes en un any, sinó que seria un 
projecte que s’hauria de complir, potser, en dos o tres anys però, si més no, 
dedicar una primera partida. I finalment incloure una partida d’un milió de 
pessetes al pressupost del gabinet d’Alcaldia per a la creació d’un consell dels 
mitjans de comunicació municipals que ens assembla que hauria de ser 
adjunt a l’Alcaldia. 
 
 Són quatre propostes que abasten vuitanta-vuit milions de pessetes 
i que si es considera encara que són d’interès no ens barallaríem ni ens 
encastellaríem a pensar que han de ser vuitanta-vuit milions, sinó que, com 
totes les coses es poden discutir i es poden adequar. Desitjaríem que les 
majories polítiques del plenari, les que governen, diguessin si s’escau o no el 
fet de ser estudiades o acceptades. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup reconeix que en 
aquests pressupostos es destinen importants recursos a aspectes socials i, en 
molts casos, en matèries que no són competència de l’Ajuntament però creuen 
que no són suficients. Considerem també que aquests pressupostos s’han fet 
sense escoltar massa l’opinió dels ciutadans, ja que si ens guiem pels escrits 
que durant tot l’any apareixen a la premsa local o al Cornellà Informa, les 
demandes principals són més escoles bressol, més residències per a gent gran, 



 47

més habitatge social, i en canvi, s’invertiran tres mil sis-cents milions de 
pessetes en tres anys en la construcció d’un parc esportiu que, en principi, 
ningú ha reclamat, al menys d’una manera tan insistent com reclamen les 
escoles bressol o residències. 
 
 Crec que es podria fer un equipament més modest i invertir una 
part en els equipaments que els ciutadans reclamen més i que, malgrat no són 
al cent per cent competència de l’Ajuntament, penso que és el nostre deure 
atendre les seves necessitats i reclamar a les altres administracions que 
aportin la part que els hi pertoca. 
 
 Hi ha un altre apartat al que creiem que no es destinen prou 
mitjans és en matèria d’immigració, perquè tan sols hi figuren cinc-centes mil 
pessetes, i aquest és un tema bastant important ja que si no s’inverteix 
suficientment perquè els immigrants s’integrin en la nostra societat, pot portar 
en un futur molts problemes de convivència. Nosaltres votarem en contra 
d’aquests pressupostos. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que és evident que 
aquests pressupostos que ens han presentat són uns pressupostos 
ambiciosos, amb una variació a l’alça, respecte als del 2001 de 18,68%. S’ha 
explicat que en això influeixen els diners procedents de la venda del terreny de 
Pirelli i que no se gastarà tot en aquest any, i malgrat tot, pensem que per als 
temps de recessió, o de “vacas flacas” que s’apropen, crec que hauria de ser 
més auster. 
 
 L’aprovació dels pressupostos és quelcom molt important, per a un 
ajuntament i per a la participació de la ciutadania. Creiem –i avui m’he 
convençut més d’això- que s’hauria de començar a debatre al mes d’octubre i 
no portar-lo a l’últim Ple de l’any, -això és un suggeriment, perquè amb un 
govern amb majoria crec que no s’ha de dir que hauríeu de fer-lo, sinó que 
pensem que s’hauria de fer-. Crec que és un mes molt curt, el Ple s’avança i 
les comissions es multipliquen i els actes en la ciutat es tripliquen, i per als 
partits minoritaris és quelcom veritablement estresant i que no dóna el 
resultat que hauria de donar. Crec que s’hauria de subsanar perquè donant 
més temps també participaria la ciutadania. Lliurar uns pressupostos la 
setmana passada, jo transmeto la percepció d’algunes de les entitats, de què 
es volia cobrir l’aparença i que de veritat no es volia la participació. 
 
 Soc partidària de que l’avantprojecte dels pressupostos es presenti 
abans a les entitats perquè puguin treballar en ells i facin al·legacions. 
Sembla, i no és veritat, que la ciutadania passi completament de l’economia 
d’aquest Ajuntament, i penso que és que falta aqueixa connexió o facilitat de 
donar-los amb suficient temps perquè en les seves juntes ho puguin treballar i 
que les entitats i associacions d’aquesta ciutat no només rebin subvencions 
per fer els seus actes, sinó que participin també en el debat i en les opinions 
del que fem els partits polítics. 
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 Els pressupostos, -i en aquest cas els que estem discutint-, sens 
dubte són un reflex de les polítiques prioritàries del govern que els planteja i 
en els seus, haig de dir que des del Grup Popular veiem que preval la política 
d’imatge, de marketing publicitari, i, en definitiva, diria una política de compra 
de vots, deixant de banda les adreçades a les persones més desfavorides, que 
per a mi aquells col·lectius haurien de ser prioritaris per a un govern que es 
defineix d’esquerra progressista, socials i tot això que sembla ser que 
abanderen només vostès i que, sens dubte, jo no comparteixo, perquè crec que 
des del Partir Popular potser som tan progressistes, o més que vostès. 
 
 Durant la tertúlia de Ràdio Cornellà jo vaig dir que es destinaven 
més fons a festes –dit amb aquesta paraula perquè tothom ens entengui i el 
Sr. Tinent d’Alcalde es va escandalitzar i em va contestar que estava barrejant 
programes –i li repeteixo les seves paraules- amb departaments, i que en 
aquesta partida per a festes estaven incloses les hores de les persones que les 
organitzaven, i va subratllar que, o bé jo era ignorant en la matèria –cosa que 
assumeixo, encara que no soc ignorant del tot, però no soc una experta- o bé 
que tenia mala fe, i això no ho comparteixo amb vostè. 
 
 Avui s’ho plantejaré d’una altra manera. Nosaltres creiem que la 
cultura –i ho dic pel Sr. Tinent d’Alcalde de Cultura que no quedi frustrat- els 
esports i tot el que suposa el seu Departament són necessaris i 
imprescindibles per a una ciutat, i considerem de primer ordre els serveis 
socials, i cap governant pot relegar-los a l’últim lloc del pressupost sense faltar 
al primer compromís que s’ha de tenir amb les persones. 
 
 El Departament de Cultura, continua manifestant la Sra. Espinosa, 
Relacions Ciutadanes, Esport, Cooperació i Solidaritat té per a l’any 2002 un 
pressupost de 348.472.117 milions de pessetes, Cultura té 163.000.000 
milions, Relacions Ciutadanes 29.419.000 milions, Esports 128.000.000 
milions, Cooperació i Solidaritat 25.000.000 milions, total 348.472.117 
milions. 
 
 El Departament de Serveis Socials, amb tres àrees, Salut Pública, 
que és molt important, Dona que és potser encara més, i Serveis Socials, un 
pressupost de 133.608.900 milions, o sigui, bastant menys de la meitat, i això 
és una cosa que des del Partit Popular no podem compartir. Les necessitats 
concretes, tangibles de les persones que encara que no representen una bossa 
important de vots, per a nosaltres, són prioritaris com a polítiques a seguir, i 
pretendre fer una política seriosa en defensa dels drets de la dona, amb un 
pressupost de dotze milions de pessetes, em sembla francament una 
“tomadura de pelo”.  
 
 Quina partida es destina en els casos de mals tractaments?, si és 
que s’ha destinat alguna partida perquè no la he sabut trobar en els 
pressupostos. Estan en un altre departament?. I l’acompanyament i acollida a 
cases tutelades, pensions, d’on es pensa treure o a quina partida es pensa 
col·locar?. Hi ha un servei de Guàrdia Urbana unes persones que han de fer 
uns cursos, i pensem que no són suficients, i també s’havia promès un 
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psicòleg a disposició de les persones que arribessin maltractades, i volem 
saber també si hi ha partida per a això, perquè he trobat una partida en un 
apartat que diu “estat de despeses de funcionament de transferències a altres 
centres que diu Consell Comarcal del Baix Llobregat, acolliment i urgències 
308.701 pessetes. És això el que es destinarà a l’acompanyament de 
maltractaments a cases d’acollida? 
 
 Tampoc he trobat la partida destinada al vestuari de la Guàrdia 
Urbana, -que aquest any aprofito torno a tenir queixes sobre aqueix 
equipament que se li ha donat que torna a ser de cartró-pedra, i que com en 
anys anteriors l’impermeable que porten té una qualitat molt dolenta,- i vull 
saber el que es destinarà per a la partida d’equipaments de la Guàrdia 
Urbana, quant serà en roba, per a sous i si s’ha destinat alguna cosa per a 
cursos de formació de la Guàrdia Urbana. 
 
 Per a nosaltres les persones són més importants que la imatge d’un 
govern i, per tant, nosaltres votaren que no a aquests pressupostos, i no 
perquè en el fet de fer els pressupostos tinguem quelcom a dir, ja que crec que 
són uns pressupostos ben presentats però no compartim les idees polítiques 
sobre ells. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup, 
evidentment, estan totalment a favor d’aquests pressupostos, i, a més, ho 
volem justificar, no només per seguidisme com diuen alguns partits, o 
escriuen en algun lloc “incondicionals”, sinó també perquè creiem que la 
corresponsabilitat prové del coneixement en profunditat d’algunes de les seves 
àrees i per la confiança que hem dipositat també en l’elaboració i en el 
responsable final de la seva elaboració que és el Tinent d’Alcalde d’Hisenda. 
 
 Nosaltres voldríem dir que en la part que ens pertoca, en la part que 
tenim responsabilitats de govern, -efectivament les lectures dels pressupostos 
es poden fer de moltes maneres diverses, i segurament es poden creuar 
nombres i dades d’un lloc a l’altre-, però hi ha algunes que són evidents i que 
estan allà paleses i que estan clares. Per això voldríem destacar que el 
pressupost de Medi Ambient ha crescut bàsicament per dos motius, per 
l’aplicació dels programes que es puguin derivar del Pla d’Acció Ambiental, que 
estem treballant ara i, per tant, hem fet una previsió d’aquestes sessions que 
es derivaran del Pla d’Acció Ambiental. Algunes d’elles cal dir que no tenen 
necessàriament una dotació econòmica sinó que són coses de voluntat política 
i coses que s’han de fer o que correspon fer-les a altres departaments i, per 
tant, no estan pressupostades dintre del nostre departament. Per altra banda,  
també l’increment en el foment de les energies renovables que no sé com el Sr. 
Flórez no ha sabut trobar una partida que diu “Foment de les energies 
renovables: sis milions”, o sigui, la mateixa quantitat que l’any passat, tot i 
que, també haig de dir que sento molt que l’any passat no es va poder atorgar 
el total d’aquesta partida perquè només van concursar dos centres i 
precisament avui un centre s’ha hagut de retirar d’aquesta convocatòria i 
retornarà la subvenció rebuda per qüestions alienes a la voluntat d’aquest 
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Ajuntament. Per tant, nosaltres en la part que ens corresponia de dotar 
pressupostàriament un seguit d’accions, estan dotades. 
 
 Per altra banda, continua manifestant la Sra. Romero, hi ha també 
un seguit d’accions que no estan dintre del nostre pressupost però què sí que 
es contemplen ara com noves competències de la regidoria de Medi Ambient 
que serà la coordinació dels programes municipals relacionats amb la 
conservació i el manteniment dels espais verds i de l’arbreda de Cornellà, i 
això comporta ser corresponsables també en tot el seguiment del conveni que 
està signat amb Tecsalsa i també de les actuacions que facin des de 
Manteniment i Serveis. Això suposa un seguit de milions que no cal que us 
digui perquè tothom coneix les dades són a prop de dos-cents milions, i, a 
banda, també és una competència de l’Ajuntament fer la recollida dels residus 
domèstics, i aquest any es veurà augmentada aquesta contracta a la part de 
l’ampliació de la recollida de la matèria orgànica que farem en el barri 
Fontsanta-Fatjó, i també es farà un estudi sobre l’ampliació en els mercats 
municipals, en els grans generadors. 
 
 Per tant, crec que si creuem nombres i si realment sumem a l’Àrea 
de Medi Ambient totes aquelles accions que tenen a veure amb Medi Ambient 
o que tenen una corresponsabilitat, podríem dir que el Departament de Medi 
Ambient ocupa en aquesta casa un important paper. 
 
 En matèria de Serveis Socials hem de dir el mateix, es poden fer 
lectures de molts tipus però és cert que hi ha un increment suficientment 
important que tothom ho reconeix de les partides relacionades en el programa 
de serveis socials, i que es concreten, sobretot, en programes d’atenció a la 
gent gran, sobretot, en la incorporació de nous convenis com el conveni amb la 
Fundació Domicilia, i també les millores que s’han fet en els locals d’atenció a 
les persones. 
 
 També creiem que en aquest nou any s’establirà una relació amb el 
Departament de Treball amb tot allò que té a veure amb el foment de 
l’ocupació i de la formació i la inserció laboral per als col·lectius més 
marginats, per tant, això no seran diners que estaran en Serveis Socials però 
sí que tindrem una relació estreta en aquest àmbit. I tampoc no són diners 
que estiguin en l’Àrea de Serveis Socials però també és cert que hi ha una 
relació estreta en quant a la creació de nous  habitatges socials per a gent jove 
i per a persones grans. 
 
 Tot això està sumament explicitat i hi ha raons suficients per dir 
que aquests pressupostos cobreixen totes les expectatives que com a partits 
preocupats per la gent, pel medi ambient i per la nostra ciutadania hem de 
fomentar i hem de donar suport. 
 
 No vull fer cap comentari de totes les coses que han dit la resta de 
portaveus anteriors, però sí que voldria dir que em sumo, en part, als 
comentaris que s’han fet sobre fer les pressupostos més participatius. Els 
companys del PSC saben que és una preocupació nostra que no acabem de 
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trobar la fórmula més adient per a què realment la ciutadania pugui participar 
més i que inclús en l’acte que es fa de presentació, a vegades, és una mica 
decebedor perquè la gent no té temps per reaccionar i poder fer preguntes. 
Crec que es gasten molts recursos per fer una presentació molt acurada, 
didàctica i ben feta i després els resultats són poca participació perquè no han 
tingut temps suficient per llegir-los, per contrastar-los i poder pensar en ells. 
Per tant, jo diria que sí que hauríem de mirar de donar-los una miqueta abans 
per fomentar aquesta participació que crec que tots volem. 
 
 Quant a altres temes que han sortit aquí jo voldria dir que en el cas 
de Cooperació i Solidaritat és un tema que quedava recollit ja en els acords 
que van fer Iniciativa-Verds amb el PSC. A partir de l’any 1995-96, nosaltres 
vam arribar a un seguit d’acords per a l’aplicació progressiva del  0,7 en els  
pressupostos, sent totalment corresponsables de què la quantitat que s’havia 
de calcular era sobre els ingressos del capítol I i II, i aquest és l’acord que en 
aquest moment tenim a la Federació de Municipis i que tothom té reconegut. 
El que nosaltres no podem fer és acordar un seguit de coses allà on tenim  
una representació i després en el nostre municipi no tenir-les en compte o fer 
el contrari. Hem de ser corresponsables i ho dic una mica perquè altres partits 
d’esquerra que també estan a la Federació de Municipis i que saben igual que 
nosaltres que aquests són els acords sobre els quals es fan els càlculs per a 
l’aplicació del 0,7. 
 
 Aquest 0,7 des de l’any 1999 ja s’aplica íntegrament, o sigui que ja 
es va fer una progressió des de l’any 1995 fins a l’any 1999 i ja s’està aplicant, 
i en tot cas si és que considerem que són insuficients hauríem de dir 
d’augmentar-los però no de canviar la fórmula per la qual estan calculats 
perquè amb aquesta fórmula estem, teòricament, tothom d’acord. 
 
 En el cas de la casa d’acollida, continua manifestant la Sra. 
Romero, també nosaltres ens volem posicionar. Per una banda, també en 
aquests acords als que vam arribar amb el PSC  l’any 1996 ja apareixia la casa 
d’acollida i sí que creiem que la casa d’acollida, tal i com està plantejada, com 
acolliment temporal de transeünts i ocasionals és realment la competència que 
aquest Ajuntament podria tenir, perquè no podem considerar que la casa 
d’acollida que s’està plantejant és una casa d’acollida per a dones 
maltractades, perquè per a això ja hi ha uns espais previstos; que són 
comarcals. Ni tampoc és una casa d’acollida per a un col·lectiu determinat 
com pot ser el col·lectiu de presos o qui sigui, ja que en aquests casos qui té 
les competències no és l’Ajuntament ja que l’Ajuntament només té la 
competència de resguardar o de protegir temporalment en un període molt 
curt a un col·lectiu determinat però no actuar sobre ell per fer altres tipus de 
treball, d’inserció, informació, etc.  
 
 Nosaltres també recollíem la casa d’acollida des de l’any 1996, i 
creiem que des d’aleshores s’està fent una reserva de diners per assumir 
aquests compromisos que hem anat signant i hem anat cada any reiterant. 
Per tant, crec que és voluntat d’aquest Ajuntament tirar endavant aquest 
projecte i s’ha manifestat aquesta voluntat amb totes les reunions que s’han 
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fet amb altres ajuntaments, -com pot ser l’Ajuntament de Sant Joan Despí- i 
també s’ha tingut en compte el parer d’altres entitats. Creiem, a més, que la 
part que correspon a l’Ajuntament de Cornellà està àmpliament justificada i 
que l’estem complint, per això no entenem gaire que ara surti una quantitat de 
cinc milions que no saben realment a què ve o a què no ve. 
 
 També hem de dir que el Consorci de Normalització Lingüística no 
és competència només d’aquest Ajuntament, que és competència de la 
Generalitat, i que també fora bo que la Generalitat assumís les seves 
competències i dotés aquest tipus de recursos que li corresponen, per tant, 
crec que aquesta demanda s’hauria de fer més a la Generalitat que no pas a 
l’Ajuntament. 
 
 I per últim, considero que qualsevol consell de participació 
ciutadana que hi ha creat al nostre Ajuntament, no té una dotació específica 
per al seu funcionament i no sé si cal fer un consell municipal de mitjans de 
comunicació, o no, però del que sí estic segura és que seria una excepció que 
tingués una dotació  per al seu funcionament perquè altres consells no ho 
tenen. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que vol fer una 
primera reflexió i és que aquí dos grups obliden una cosa, -el Grup de CiU, i el 
Grup del PP- i és que els pressupostos que avui estem portant a aprovació i 
que han estat perfectament explicats pel Sr. Salabert, algunes vegades 
reflecteixen també les aportacions que fan altres administracions, tant 
l’autonòmica com la de l’estat. La veritat, em sorprèn les intervencions del 
Grup de CiU i també la lloança a la ignorància de la Sra. Espinosa, que crec 
que no és excusa per a saber de què estem parlant. Per tant, els pressupostos 
també recullen aquelles aportacions que han de fer altres administracions per 
cobrir dèficits d’aquesta Ciutat, i, la Sra. Espinosa diu en un article que “els 
impostos municipals es reverteixen en el municipi”, ¡és clar que sí!, però 
també paguem impostos a altres administracions i, evidentment, esperem que 
quedi revertit al nostre municipi. 
 
 S’han de recordar dues coses, primera que aquests pressupostos 
que aprovarem estan sota una amenaça, que és la Llei General d’Estabilitat 
Pressupostària, de la forma que s’apliqui, i la possible supressió de l’Impost 
d’Activitats Econòmiques que no sabem com es compensarà. Aquests 
pressupostos que aprovarem neixen amb aquestes dues amenaces del Govern 
del Partit Popular -perquè les coses són així- amb el suport, evidentment, pel 
Grup de CiU, i en aquest camí, nosaltres fem un pressupost per respondre a 
moltes coses. 
 
 Hi ha una cosa que aquí algú ha oblidat i que s’haurà de concretar 
perquè votar en contra també significa votar en contra d’aqueixos. En el 
capítol I que s’aprova aquest any es recull una cosa que el Govern del Partit 
Popular, no tan sols ha amenaçat sinó que ens obliga a portar avui un acord 
per urgència per deixar fora de lloc l’autonomia que teníem els sindicats i la 
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representació d’aquest govern municipal per poder pactar unes condicions de 
conveni. Tot i això en el capítol I que s’aprovarà aquesta nit es garanteix als 
treballadors d’aquesta Casa quelcom que s’ha intentat que no quedi garantit 
ni s’apliqui des del Govern del Partit Popular, és així de clar i rotund, i si 
vostès voten en contra, suposo, que es fan solidaris també d’aquestes 
polítiques. 
 
  Parlen de polítiques socials i em fa gràcia, perquè a l’any 2000, en 
els pressupostos generals de la Generalitat, es van aprovar no sé quantes 
coses que es farien a Cornellà, i la Sra. Espinosa va venir al Ple dient que els 
ajudessin per veure si es torna a invertir en Cornellà, i l’any 2001 també va 
passar el mateix. I l’any 2002 la Sra. Espinosa ja ens avança que ha 
aconseguit que a Cornellà es faci una residència de la gent gran, i nosaltres 
hem decidit una altra cosa, que és que la farem nosaltres perquè, pel que s’ha 
vist, és millor que la fem nosaltres i si li sembla insuficient dos cents milions, 
jo crec que és més insuficient i més incompetent zero. Això és així, igual que 
en el tema de les escoles bressol, perquè aquest matí he estat amb el Director 
General i em sembla una mica -no diré de “chiste” per respecte a les converses 
que hem mantingut i a la voluntat que hem mantingut aquesta Corporació per 
arribar a acords,- i aqueixa voluntat està en els pressupostos, són exactament 
cent quinze milions de pessetes, per crear noves places i la voluntat del 
Govern de la Generalitat per ara és d’incertesa. 
 
 Nosaltres també hem tingut que reorientar les nostres antigues 
polítiques d’ocupació per insuficiència de recursos perquè quan parlen de 
recessió econòmica, el que s’ha de fer és activar l’economia i això és el que fan 
els nostres pressupostos de forma humil i modesta, però ho fan,  i a la vegada 
incentivar i estimular a l’activitat social i crear noves dotacions d’equipaments. 
Això ho fa aquest pressupost, els hi agradi o no, i són equipaments amplis, 
des del parc esportiu fins a Can Suris, la residència de la gent gran, millorar 
les nostres dotacions esportives i de nostres escoles, millorar la biblioteca, i ja 
no parlo dels habitatges i de les actuacions que fa Emducsa. 
 
 Hi ha política social i, a més, molta darrera d’aquests pressupostos, 
per tant, jo buscaria altres arguments per a votar en contra.  
 
 Pel que fa a la immigració, jo amb la meva millor voluntat després 
d’escoltar que la Generalitat tenia vuit mil milions de pessetes, vaig anar a 
veure al Secretari General i quan em vaig reunir amb ell, em va dir: “mira estic 
fent en aquest paper que no tic partida que no tinc pressupost”. Això ho va dir 
el Sr. Àngel Miret, i jo li vaig dir: i que podem fer?. Va dir que ens podien 
donar bons consells tècnics, i jo li vaig dir que gràcies però que necessitàvem 
quelcom més. I fins ara, les úniques polítiques que s’estan fent en temes 
d’immigració són les que està estimulant i aplicant aquest Ajuntament amb 
gran part dels seus recursos. 
 
 No es pot parlar de què els pressupostos han de ser més austers, 
com diu vostè i que hem de tractar als desfavorits. Crec que vostès no tracten 
molt bé als desfavorits, sobretot, amb les polítiques que han fet en la Llei 
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d’Acompanyament d’incrementar la pressió fiscal en aquest país, i  no creant 
més partides  ni més dotacions per a aqueixos que diuen vostès que són 
“desfavorits”.             
  
 És més, en el tema de maltractaments he mirat què diuen els 
Pressupostos Generals de l’Estat, i també el que ha fet el meu Grup, i el meu 
Grup va demanar cinc mil milions de pessetes perquè convenis amb les 
Corporacions a fer polítiques per atendre el cas de les dones maltractades o de 
violència domèstica, i no cal que li expliqui la resposta del seu Govern, perquè 
és la mateixa resposta que ha tingut en aquests dies amb molts més temes, és 
la prepotència i la petulància. 
 
 Nosaltres sí que tenim recursos que es preveuen en els 
pressupostos. Durant l’any 2001 no ha quedat cap dona que hagi tingut que 
anar a una casa d’acollida fora d’aquest servei, cap cas, ni un sol. 
 
 En el tema d’assessorament en els maltractaments, -ja s’ho vaig 
explicar,- hi ha una partida d’assessoria jurídica dels assessors jurídics que té 
aquesta corporació, i no cal que estigui contemplada. Ara, qui ha de dotar-nos 
de recursos, els qui han de convenir amb nosaltres ens diuen que no, per tant, 
apliqui’s també un poc el conte. 
 
 Pel que fa al tema de les propostes del Grup Municipal d’ERC, és 
obvi que no ens barallarem, ni discreparem, però el que passa és que algunes 
d’elles, no corresponen en el temps. I ja que té sempre aquest ànim de 
recordar-nos la condició del nostre Alcalde, et retorno la pilota i et recordo 
també la condició de pertinença a un partit polític que, a més, sou pocs, -i no 
ho dic en sentit pejoratiu,- per poder aplicar tot això que dius tu que hauríem 
d’aplicar i d’aquesta forma Catalunya aniria molt millor, i m’he permès agafar 
els municipis on està Esquerra Republicana, perquè si jo us tractés com 
tracten els de Banyoles sortiríeu cada dia en la premsa. Allí no escriu 
l’oposició, però és que no la deixen, no és que no hi hagi consell dels mitjans 
de comunicació, és que no deixen escriure a l’oposició, això sí, fotos de tots els 
regidors i de l’Alcalde, cada dia.  
 
 Això del 0,7 és que ni de l’1, ni del 2. Per tant, crec que hauríem de 
fer tots els equilibris i les ponderacions que toquin, perquè en el tema 
d’immigració tu saps tan bé com jo que aquest any el 100% de totes les 
persones que han volgut tenir cursos d’alfabetització relacionats amb el tema 
de l’idioma català, han estat coberts al 100% i ningú s’ha quedat fora. I tu 
saps tan bé com jo que en aquests moments estem en una confrontació amb 
la Direcció General de Política Lingüística perquè hi va haver un acord en el 
Parlament, que com tots els acords que s’aproven en el Parlament que deien: 
“mireu vostès, Direcció General de Política Lingüística, han de dotar més 
recursos als ajuntaments i modificar el nivell de finançament del Consorci”. 
 
 Vàrem tenir una reunió en Tarragona i no hem arribat a cap 
conclusió. Per tant, aquest Ajuntament que és dels ajuntaments que aporta 
més diners en temes de normalització lingüística, i seria en aquests moments 
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contraproduent que incrementem la nostra aportació quan no és necessària 
per cobrir aquests temes, i seria contraproduent que en un moment en què 
estem discutint com es torna a arbitrar el finançament del Consorci, nosaltres 
poséssim més diners damunt la taula. 
 
 En  el tema de la casa d’acolliment, dir que nosaltres ja en el seu 
moment vam aprovar un acord amb Cáritas i aportarem diners, però com 
vosaltres molt bé heu proposat, això és un tema de la Generalitat, i ho heu fet 
bé al presentar una proposició no de Llei i ja et garanteixo que gràcies als vots 
“socials” de CiU i del Partit Popular serà desestimada. Però és obvi que és un 
servei d’àmbit supramunicipal, i com molt bé ha explicat abans la Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V,  crec que només nosaltres complicar-nos la vida en 
intentar gestionar o muntar aquest servei, doncs no. 
 
 Nosaltres tenim el compromís, i a més amb una entitat concreta, 
Cáritas, de tirar cap endavant aquest projecte amb una dotació econòmica, 
existeix i no és d’ara sinó de fa temps. Per tant, crec que no toca, sinó que el 
que toca és entendre què és el que estem fent. I si aquestes són les diferències 
que ens allunyen, estaria bé que un poc consideréssiu la possibilitat 
d’aproximar-nos i veure que estem fent més coses que el Portaveu d’EUiA vol 
que siguin recollides en el pressupost, però hi ha moltes polítiques 
transversals que no queden recollides en el pressupost i també moltes 
actuacions diàries que tampoc queden recollides en el pressupost, perquè hi 
ha de tot menys marketing. Això ho fan altres. 
 
 Per tant, crec que en aquest sentit la proposta que realitza avui el 
Grup Municipal Socialista conjuntament amb el Grup Municipal d’IC-V, recull 
tota una sèrie de polítiques de garantir el salari als treballadors en la forma 
que havíem quedat, garantir diferents polítiques socials. Crec que vostès 
haurien de replantejar-se l’opció de vot que he manifestat anteriorment. 
 
 Seguidament intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que per aclarir el tema 
que ha sortit amb la partida de les energies alternatives, dir que en el primer 
programa que ens van donar figuren en Medi Ambient i Sostenibilitat els 
17.425.000,- pessetes, que tornen a figurar en el que ens han lliurat 
posteriorment, exactament igual, i, hi havia els 6.000.000,- pessetes en 
foment d’energies alternatives i després en l’altra apareix zero. 
 
 En el projecte del parc esportiu, com en d’altres coses que s’estan 
fent noves, s’aplicarà energies alternatives? jo deixo això damunt la taula, a 
veure què és el que fem, no només amb quatre llumetes en el carrer sinó amb 
les instal·lacions. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar, contestant al Portaveu del 
Grup Municipal Socialista, que desconeix que a Banyoles passi això, encara 
que és possible que passi i, en tot cas, asseguro que no votaria a un Alcalde o 
a un govern que fes això. I si fan això possiblement tindran un perjudici 
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electoral a les properes eleccions, de manera que, un partit és un partit i no 
una secta, és un instrument, i en tot cas ja ho pagaran. 
  
 Lamento que no ens hàgim posat d’acord i ho lamento perquè em 
sembla que allò què demanem no és la lluna i, a més a més, crec que 
justament en les ciutats on la dreta i l’esquerra estan frec a frec, entenc que 
les esquerres no puguin ser aventureres i no es puguin arriscar, perquè hi ha 
polítiques socials que en primer terme duen implícites una penitència 
electoral, és possible, però crec que no és el cas de Cornellà. A Cornellà 
precisament es pot tirar endavant algunes polítiques que altres governs 
socialistes o d’altres partits polítics d’esquerra, en altres municipis potser no 
podrien fer perquè electoralment, diríem, que senten l’alè de les dretes al 
darrere des del punt de vista electoral. Crec que a Cornellà es pot ser una 
mica més atrevit, i això és el que demanem nosaltres, i entenc fins i tot més al 
Grup Municipal Socialista, que no pas al Grup Municipal d’IC-V, amb el qual 
no tinc cap interès en barallar-me però no entenc segons quins postulats dits 
per ells, perquè em sembla que estan absolutament d’acord amb la 
reclamació, i si aquesta reclamació la fessin conjuntament EUiA, IC-V i ERC, 
segurament que els companys socialistes també es veurien una miqueta més 
forçats a escoltar-nos, la qual cosa no vol dir que ells haguessin de fer el que 
nosaltres diem, però segur que també ens escoltarien amb “més atenció”. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup ha 
reconegut que l’esforç que fa aquest Ajuntament pels aspectes socials és molt 
important, i també estem d’acord amb què la participació dels ajuntaments en 
els pressupostos de l’Estat és realment insuficient i s’ha de treballar perquè 
s’arribi al finançament suficient. Però mentrestant els ciutadans són els que 
pateixen les conseqüències i, aleshores, des d’aquí, des de l’Ajuntament s’ha 
de mirar de pal·liar. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol 
contestar al Portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Balmón, i dir-li que en 
el seu poble diuen que “el lobo pierde la piel pero la condición no”. La mostra 
de democràcia i de diàleg que han mantingut vostès durant tots els anys, ho 
tenim aquí, amb vostè, perquè vostè és un clar exemple del que han fet, 
perquè cap govern que ha hagut a Espanya ha usat “el rodillo” com vostès i el 
poc diàleg i la prepotència com vostès. Això és el que ha passat i el que han 
fet, i el que encara tenim en els diaris cada dia. No m’ho faci recordar i no titlli 
al Partit Popular de prepotent quan vostès han nomenat gent a dit i han fet el 
que han volgut quan han governat Espanya. Jo li demanaria un favor perquè 
crec que vostè té algun problema, perquè si estem discutint els pressupostos 
de Cornellà “no se vaya por las ramas”, perquè això és demagògia, això és 
distreure al personal. 
 
 Estem discutint els pressupostos de Cornellà i jo ho estic exposant 
amb tot el respecte la qual cosa vostè no fa des de fa molt temps. Jo crec que 
vostès destinen pocs diners per a despeses socials, i vostè ho pot compartir, o 
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no, però deixi les altres observacions perquè algun dia jo li contestaré alguna 
cosa que potser s’ofengui, i no estem en un lloc on tinguem que perdre els 
papers. 
  
 Aconsellaria  també que mirés el que destina el Partit Popular a 
despeses socials  però a mi ja li dic que m’interessa el que es gasta aquí, com 
es gasta i de quina manera es gasta. Tinc constància ja que parlo amb gent de 
la Ciutat que m’expliquen coses i que les demagògies les pot dir vostè aquí, 
però els testimonis d’entitats, de ciutadans i del que passa aquí ho sabem tots, 
perquè aquí ningú es llepa el dit.  
 
 Jo faig apologia de la meva ignorància perquè ho puc fer de dues 
maneres, una és arribar a l’insult i una altra és prendre-m’ho a “chascarrillo” 
que és el que estic intentant fer durant aquesta trista legislatura que vostès 
m’estan fent passar, perquè Ple rera Ple, vostès, d’alguna forma, desestimen a 
la Portaveu de la segona força política d’aquesta Ciutat.          
 

 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que per al·lusions, 
directament al company d’ERC, que digui el que digui el Grup d’IC-V, ell ho 
entendrà o no, però el que sí que tinc assegurat és que sortiré en “el full” seu, 
perquè som objecte d’ocupació mensual per part seva, i no des d’un 
plantejament positiu sinó tot el contrari. 
 
 Per altra banda, voldria dir que si realment l’interès d’ERC és 
sobretot millorar les condicions socials, treballar pels temes socials de la 
nostra ciutat, tan de bo, però és una preocupació bastant nova, bastant 
recent, i no és la preocupació recent en el cas de la nostra formació política, ni 
molt menys. En el nostre cas, no hi ha cap motivació que estigui per davant de 
l’atenció a les persones,  i això ho hem demostrat durant molts anys 
d’existència. Per tant, si ara és nova aquesta ideologia o aquesta temàtica en el 
seu ideari, doncs molt bé que la defensin però sense retreure cap de les 
actuacions que s’han fet des d’altres partits polítics. 
 
 També, continua manifestant la Sra. Romero, voldria dir que si 
realment volen tenir consideració de les seves esmenes en els pressupostos, la 
millor manera és fer-ho en positiu, perquè treballar en positiu no és 
precisament el que fa el Grup Municipal d’ERC d’aquesta ciutat. Per tant, 
penso que si volguessin realment arribar a acords i no demostrar la dolenteria 
d’altres partits, sobretot IC-V, si treballessin en positiu, potser les seves 
aportacions haurien d’haver estat d’una altra mena o, fins i tot, si s’haguessin 
treballat degudament, potser haurien pogut estar recollides també dintre del 
pressupost que plantejaven. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que en la 
intervenció del seu Grup, del que ha parlat és del pressupost municipal, -la 
qual cosa li pot molestar o fer pujar l’adrenalina de la seva ignorància-. I d’allò 
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que no està contemplat, de les deficiències que estan produïdes per la 
insuficiència de recursos d’altres administracions, a vostè li podrà molestar, 
però això és el que hi ha, i, per tant, deixi aquest camí de les amenaces, ja que 
no és un bon camí. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que pretenia presentar els pressupostos de 
l’Ajuntament, però sembla ser que ho he fet malament però que tampoc ens 
equivoquem perquè si es vol plantejar els pressupostos de la Ciutat de 
Cornellà i es vol parlar de política, aleshores els presentaré de forma 
estrictament política i no diré el que he dit, diré altres coses. Em sembla que 
hi ha un camp per a recórrer en la demagògia i aquí hi ha molts que ho fan, -i 
ho dic amb tota humilitat-, perquè aquests pressupostos s’estan debatent i 
elaborant des del mes de setembre en què vam obrir els debats pressupostaris, 
i tots els Regidors del Grup de Govern estan en contacte permanent amb tots 
els Grups i activitats i institucions de la Ciutat, i saben perfectament què és el 
que passa en la Ciutat, amb qui parlen, de quina manera parlen, quines 
necessitats i problemes tenen, i això és el que queda reflectit en les seves 
peticions, en les seves propostes i programes d’actuació política i això es va 
encaixant en les nostres limitacions pressupostàries. 
 
 Els Grups de l’oposició tenen i poden participar perfectament en els 
tràmits, ja que al mes d’octubre parlàvem d’ordenances, a primers de 
novembre vam fer la primera Comissió Informativa de pressupostos, doncs bé, 
es pot plantejar tot, però no en el programa de ràdio. L’últim dia en el debat 
se’m dóna aquest full, que és la gran aportació d’ERC en aquests 
pressupostos, i m’ho he estudiat, i ho he plantejat als meus companys del 
Grup Municipal i ho hem parlat. Que surt d’aquest full? doncs surt que es 
pretén subvertir de forma arbitrària una fórmula pactada per tots els 
municipis de Catalunya, doncs si és per quedar bé estèticament, em sembla 
bé, perfecte. Augmentar 5.000.000,- de pessetes en el tema de Normalització 
Lingüística quan aquí  en el pressupost anterior no va arribar als 9.000.000,- 
de pessetes en la liquidació, i nosaltres hem previst en el pressupost 
10.000.000,- de pessetes, i en el tema de l’autocensura pagada per nosaltres 
d’1.000.000,- de pessetes, ja ens sembla un poc excessiu, però hi ha 
predisposició a discutir-ho, i quan hi ha una documentació d’aquestes 
s’analitza. 
 
 Tampoc vull entrar a l’altre costat de la història i fer un debat que a 
vegades em proposeu que és el purament comptable, d’on puja, on baixa. Es 
dediquen 200.000.000,- de pessetes gràcies a què ho gestionem bé perquè els 
altres 9.400.000.000,- de pessetes, estan tots gastats abans d’obrir la tenda, i 
gràcies a això nosaltres ens podem permetre aquest luxe perquè la immensa 
majoria de municipis obren la tenda, paguen el deute i tornen a casa, i no 
tenen res més de què parlar. 
 
 Nosaltres, a més, podem tenir les possibilitats de parlar d’això i tant 
de bo, cada any quan acabi l’exercici ens continuïn quadrant els comptes com 
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en tots els que portem fets fins a la data, la qual cosa no els hi passa a tots, 
que presenten uns i liquiden uns altres, i això sí què és preocupant Sr. Artís. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; del Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma.  
 

 

 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 14.- Aprovació inicial del projecte de “millores del sanejament 
al barri centre de Cornellà de Llobregat 2ª fase, a l’àmbit dels carrers 
Narcís Monturiol, Almirall Vierna, Josep Recort i Miquel de Roncalí (en el 
tram comprès entre Martí i Júlia i Marqués de Cornellà), de pressupost 
d’execució per contracta 688.205,20 euros, equivalents a 116.337.957.-
ptes., IVA inclòs.     
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de reforma denominat “Millores del 
sanejament al Barri Centre de Cornellà de Llobregat – 2ª Fase”, a l’àmbit dels 
carrers Narcís Monturiol, Almirall Vierna, Josep Recort i Miquel de Roncalí (en 
el tram comprès entre Martí i Julià i Marquès de Cornellà),  que inclou el 
preceptiu Estudi de Seguretat i Salut, redactat pels tècnics de la Direcció de 
Serveis de l’Espai Públic de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana, senyors Victor Ortiz Sánchez, Enginyer de Camins i Javier 
Navarro Rodríguez, Enginyer d’Obres Públiques, amb un pressupost 
d’execució de 699.205,20 euros (sis-cents noranta nou mil dos-cents cinc 
euros amb vint cèntims), o l’equivalent en pessetes 116.337.956 (cent setze 
milions tres-centes trenta-set mil nou-centes cinquanta sis), Impost sobre el 
Valor Afegit Inclòs. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per l’Arquitecta/Cap del Departament 
de Coordinació Tècnica d’Urbanisme i Via Pública, obrant a l’expedient. 
 
 Vistos els articles 218, 219 i 264 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, 42 del Reglament d’Obres, Activitats 
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i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, així 
com el Reial Decret Legislatiu 2/2000 de 16 de juny, pel que s’aprova el Text 
Refòs de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques i el Reial 
Decret número 1627/1997, de 24 d’octubre, sobre disposicions mínimes de 
seguretat i salut a les obres de construcció. 
 
 Atès  que l’adopció del present acord es competència del Ple, el 
President d’aquesta Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’obres de reforma 
denominat “Millores del sanejament al Barri Centre de Cornellà de Llobregat – 
2ª Fase”, a l’àmbit dels carrers Narcís Monturiol, Almirall Vierna, Josep Recort 
i Miquel de Roncalí (en el tram comprès entre Martí i Julià i Marquès de 
Cornellà),  que inclou el preceptiu Estudi  de Seguretat i Salut, redactat pels 
tècnics de la Direcció de Serveis de l’Espai Públic de la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana, senyors Victor Ortiz Sánchez, Enginyer de 
Camins i Javier Navarro Rodríguez, Enginyer d’Obres Públiques, amb un 
pressupost d’execució de 699.205,20 euros (sis-cents noranta nou mil dos-
cents cinc euros amb vint cèntims), o l’equivalent en pessetes 116.337.956 
(cent setze milions tres-centes trenta-set mil nou-centes cinquanta sis), Impost 
sobre el Valor Afegit Inclòs. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini, sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades als 
senyors Victor Ortíz Sánchez, Enginyer de Camins i Javier Navarro Rodríguez, 
Enginyer d’Obres Públiques, ambdós tècnics de la Direcció de Serveis de 
l’Espai Públic de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen manifestant que com indica l’enunciat 
ja queda clar que és la segona fase del projecte que estem fent, i com ja s’ha 
vist en la Comissió Informativa, l’idea és tractar d’empalmar una obra amb 
l’altra i que no quedin parades les obres en el sector.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 15.- Segona aprovació provisional del Pla Especial de Protecció 
del Patrimoni Històric Artístic i Arquitectònic i Catàleg de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
  

 “Vist l'expedient incoat per a la revisió del Pla Especial de Protecció 
de Patrimoni Històric Artístic, Arquitectònic i Catàleg de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’acord plenari de data 26 de febrer de 2001 mitjançant el qual 
s’aprovava provisionalment i s’ordena la seva remissió a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació definitiva. 
 
 Vist que en data 22 d’abril de 1998, la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona acorda “suspendre l’adopció de la resolució definitiva de l’expedient 
de revisió del Pla especial de protecció del patrimoni històric, artístic i 
arquitectònic i el catàleg corresponent, de Cornellà de Llobregat, promogut i 
tramès que l’Ajuntament, sense entrar a valorar el seu contingut fins que 
s’aporti l’informe preceptiu de la Comissió Territorial de Patrimoni Cultural i 
fins que s’esmenin les mancances tècniques i administratives del document”. 
  
 En data 7 de setembre de 1998, la  Comissió Territorial del 
Patrimoni Cultural de Barcelona, en la seva reunió del dia 7 de setembre de 
1998, en relació a l'expedient de "Revisió del Pla Especial de Protecció del 
Patrimoni Històric, Artístic i Arquitectònic i Catàleg corresponent de Cornellà 
de Llobregat" acorda que l'expedient presenta una sèrie de mancances i 
imprecisions que caldrà corregir i completar abans d'informar-lo 
favorablement. 
 
     Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 12 de desembre de 2001, mitjançant el 
qual posa de manifest que  
 
“La Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Barcelona, en la seva reunió 
del dia 7 de setembre de 1998, en relació a l'expedient de "Revisió del Pla 
Especial de Protecció del Patrimoni Històric, Artístic i Arquitectònic i Catàleg 
corresponent de Cornellà de Llobregat" acorda: que l'expedient presenta una 
sèrie de mancances i imprecisions que caldrà corregir i completar abans 
d'informar-lo, concretament: 
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A. Els elements inclosos en el pla especial de 1985 tenen, d'acord amb la 
disposició ad. 1.1 de la Llei 9/93, de 30 de setembre, del patrimoni cultural 
català la consideració de béns culturals d'interès local. Conseqüentment cal 
fer-ho constar a les fitxes individualitzades del catàleg. 

 
B. La normativa ha de fer referència a la legislació en matèria de patrimoni 

cultural, Llei 9/93, de 30 de setembre, del patrimoni cultural català: 
   

- a l'article 5 de la Normativa s'esmenta que les restes arqueològiques que 
puguin aparèixer a conseqüència de futures obres s'inclouran en el catàleg 
d'acord amb la Llei 16/1985 del patrimoni històric espanyol, quan la 
referència s'ha de remetre  a la llei 9/93, de 30 de setembre, del patrimoni 
cultural català. 

   
- a l'article 12 de la Normativa no es fa referència  a que per descatalogar un 

bé es imprescindible l'aprovació de la Comissió territorial del Patrimoni 
Cultural de Barcelona, d'acord amb l'article 17 de la llei del patrimoni 
cultural català. 

   
- els articles 13 i 14 de la Normativa tracten de les àrees d'expectativa 

arqueològica, sense que es faci referència a la llei 9/93 del patrimoni 
cultural català. 

 
L'expedient, en tràmit, ha corregit i completat totes les prescripcions dels 
informes de la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Barcelona i  de la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona, concretament: 
 

S'ha fet constar en totes les fitxes que corresponen a elements inclosos 
en el Pla especial de 1985 que, d'acord a la Llei 9/93, de 30 de setembre, 
són bens culturals d'interès local. 

   
  Pel que fa a la Normativa: 
   

-- S'ha corregit l'article 5, que fa referència a les restes arqueològiques 
que puguin aparèixer a conseqüència de futures obres, i que es procedirà 
segons el que disposen els articles 51 a 53 de la llei 9/93, de 30 de 
setembre, sobre el patrimoni cultural català. 
   
-- A l'article 12 s'ha incorporat que per a descatalogar un bé es 
imprescindible l'aprovació de la Comissió Territorial del Patrimoni 
Cultural de Barcelona. 
   
-- En els articles 13 i 14, que tracten de les àrees d'expectativa 
arqueològica s'ha incorporat la referència a la llei 9/93, de 30 de 
setembre. 
   
-- S'ha completat l'article 19 amb l'article 3 de la llei 9793. 
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-- En els articles 50 i 51 de les disposicions particulars, s'ha afegit que és 
exclusiva competència del departament de Cultura de la Generalitat 
determinar si cal o no fer excavacions arqueològiques en un solar, 
d'acord amb la llei 9/93, de 30 de setembre. 

 
S'ha modificat el nom del títol del document per "Pla especial de protecció 
del patrimoni històric, artístic i arquitectònic i Catàleg de Cornellà de 
Llobregat. 
 
A la fitxa corresponent a l'església parroquial de Santa Maria, s'han 
esmentat els dos medallons reaprofitats de l'antiga església i que figuren 
en la façana principal. 
 
A les fitxes que corresponen al solar del carrer Ametller 4, i a la del 
Castell, s'han esmenat les excavacions que es van fer els anys 1993 i 
1995, i les restes trobades. 
 
S'han incorporat les "fitxes de planejament", on queda grafiat la situació 
urbanística de cada element, d'acord al Pla general metropolità, de 14 de 
juliol de 1976,  

 
Són correccions de detall  que no modifiquen l'expedient aprovat. 
 
La Comissió de Patrimoni, en data 13 de desembre de 2001, informa 
favorablement l'expedient de "Revisió del Pla especial de protecció del 
patrimoni històric, artístic i arquitectònic i catàleg, de Cornellà de 
Llobregat", tal i com estableix l'article 5 de la normativa del Pla especial 
de protecció de 1986. 
 
L'expedient de Revisió del Pla Especial de Protecció del Patrimoni 
Històric, Artístic i Arquitectònic i Catàleg, redactat per l'arquitecte 
Salvador Matas Dalmases per encàrrec de l'Ajuntament, d'acord al Pla 
general metropolità de 1976 (i concretament l'article 20 sobre la protecció 
de valors artístics, històrics, arqueològics, típics i tradicionals), el Decret 
legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos 
legals vigents a Catalunya en matèria urbanística i els articles 78 i 79 del 
Reglament de Planejament (Reial Decret de 23 de juny de 1978), està 
complert i per tant es pot procedir a la seva  aprovació  ( 2 ª provisional). 
Abans de la remissió a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona s'haurà de 
demanar l'informe preceptiu al Departament de Cultura de la Generalitat 
de Catalunya.” 

 
 Atès l’informe emes per  la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 20 referent a la protecció de valors artístics , històrics, 
arquitectònics , típics i tradicionals. 
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 Vist l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, relatius 
als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures,  proposa  a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 
    ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar novament de forma Provisional el Pla Especial de 
Protecció del Patrimoni Històric, Artístic i Arquitectònic i Catàleg, redactat per 
l'arquitecte Salvador Matas Dalmases per encàrrec de l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat. 
 

       Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim d’un mes des de la data d’aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
 Tercer.- Notificar els presents acords als interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, com ja vam comentar a la Comissió Informativa, 
vàrem agafar el compromís de presentar la segona aprovació provisional abans 
de cap d’any i així ho fem, malgrat no tenir la seguretat de què sigui l’última 
vegada que es presenti, perquè hi ha un tema en concret, el tema d’una masia, 
i si no hi ha un canvi d’opinió per part de la Direcció General d’Urbanisme, en 
aquest punt no som capaços de sortir de la polèmica perquè és una masia que 
està catalogada i que està dins d’un carrer, i ells volen mantenir el carrer i 
nosaltres la masia. 
 
 Tota la resta de temes que ens demanaven s’han corregit, alguns de 
caire tècnic com és fer una fitxa element per element, i un altre de caire més 
important que és incorporar algunes peces que no estaven incorporades. Fins 
que no s’aprovi el nou, està vigent el catàleg  actual i això garanteix el nivell de 
protecció adequat de les peces protegides. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 16.- Aprovació inicial del projecte de rehabilitació de l’antiga 
fàbrica Can Suris de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de rehabilitació anomenat “Rehabilitació de 
l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat per l’arquitecte Josep Maria 
Julià i Capdevila, amb un pressupost de tres-cents cinquanta milions nou-
centes vuitanta-set mil cent vuitanta-quatre pessetes (350.987.184,- ptes.) o 
l’equivalent en euros, dos milions cent nou mil quatre-cents setanta-cinc amb 
setze cèntims (2.109.475,16 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, la qual manifesta  que: 
 
 

“L'objecte del projecte és la rehabilitació i reforma de l'edifici de 
l'antiga fàbrica de Can Suris, com una primera fase de la 
intervenció, i que contempla per un costat la rehabilitació d'una 
part de l'estructura, de les façanes i de la coberta, i per altra la 
reforma d'una altra part de l'estructura, per a destinar-ho a 
equipaments d'ús públic. El projecte contempla la previsió dels 
espais de comunicació vertical- escala principal, ascensors i 
d'emergència-, serveis i instal·lacions per un programa no 
determinat però que demana un alt grau de flexibilitat a les 
diferents plantes. 
 
L'accés a l'edifici es projecta per la banda dreta del mateix, és a dir 
per la part més propera a la carretera, i que permet una òptima 
col·locació del nucli de comunicacions verticals. La ubicació de 
l'accés en aquest punt permet aconseguir uns espais interiors 
suficientment grans i lliures de pilars per l'ús públic que es pretén 
de l'edifici, fet que obliga al buidat de la part dreta de l'estructura. 
La planta segona, anteriorment destinada a golfes i que només 
disposa de ventilació i il·luminació als extrems de la mateixa, es 
millora la seva habitabilitat incorporant un lluernari central al llarg 
de la nau a fi d'aconseguir una il·luminació natural més adequada. 
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La intervenció proposa la conservació i recuperació integral de totes 
les façanes i cobertes així com d'una part de l'estructura existent. 
La ubicació estratègica de l'estructura del nucli de comunicacions 
verticals permet recolzar els diferents forjats lliures de suports. Per 
tant, les tècniques a emprar en aquesta rehabilitació han de ser les 
adequades per aconseguir una adaptació correcte als nous usos.  
 
La rehabilitació de l'edifici de superfície 4.740,95 m2, consisteix en: 
rehabilitació integral de la façana  i coberta i del 60% de l'estructura 
interior de la nau, la resta (40%) es refà; la façana es reconstruirà, 
prèvia extracció de tots els elements afegits, amb la tècnica de 
substitució de totxos de la mateixa qualitat, una neteja posterior 
permetrà igualar l'aspecte cromàtic, així com l'aplicació d'un 
tractament hidrofugant permetent la impermeabilització de la 
mateixa, i a la part inferior es farà un tractament per evitar la 
humitat per capilaritat ascendent; la coberta es manté en el seu 
aspecte actual reforçant i tractant l'encavallada que la suporta, 
incorporant el nivell d'aïllament i estanqueitat necessari que 
garanteix l'ús de l'espai inferior recuperat, i l'acabat  exterior de la 
teula serà del mateix tipus que l'existent, a l'igual que el lluernari, 
que tindrà la mateixa teula de vidre. Tot l'edifici rebrà un 
tractament de barrera i protecció anti-xilòfags. 
 
El termini d'execució de l'obra serà de dotze mesos (12) i el 
contractista haurà de garantir l'obra pel termini d'un any a partir de 
la recepció de les obres, i en qualsevol cas persistirà la 
responsabilitat decennal de l'adjudicatari de les obres. El 
contractista adjudicatari haurà de disposar d'una classificació 
empresarial del grup a, subgrup 1 i categoria c; grup c, subgrups 2, 
3 i categoria d. 
 
Es tracta  d'un projecte d'obres de reforma, d'acord a l'article 12.3 
del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el reglament 
d'obres, activitats i serveis dels ens locals. El projecte s'adapta a la 
Llei de promoció de l'accessibilitat i supressió de barreres 
arquitectòniques. El projecte de rehabilitació de Can Suris,  ha estat 
informat favorablement per la Comissió de Patrimoni, tal i com 
estableix l'article 5 de la Normativa del Pla Especial de Protecció del 
Patrimoni vigent. Abans de l'aprovació definitiva del projecte s'haurà 
d'aprovar i incorporar a l'expedient el preceptiu Estudi de seguretat 
i salut.” 

 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament , el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
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ACORDS  

 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de rehabilitació 
anomenat “Rehabilitació de l’edifici de l’antiga fàbrica de Can Surís”, redactat 
per l’arquitecte Josep Maria Julià i Capdevila, amb un pressupost de tres-
cents cinquanta milions nou-centes vuitanta-set mil cent vuitanta-quatre 
pessetes (350.987.184,- ptes.) o l’equivalent en euros, dos milions cent nou 
mil quatre-cents setanta-cinc amb setze cèntims (2.109.475,16 euros), Impost 
sobre el valor afegit inclòs. 
 
 Segon.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que estem parlant de la primera fase que és una fase 
de rehabilitació del contenidor, és a dir, de la part externa de l’edifici, la 
teulada i les parets i més endavant, ja faríem el programa de desenvolupament 
de l’equipament, i inclou també els serveis essencials com és el tema d’escales 
i ascensors. 
 
 Can Suris sabeu que té 4.740 metres de superfície, el pressupost és 
de 351.000.000,- de pessetes, i el termini d’execució de les obres –quan arribi 
el seu moment- és de 12 mesos. 
 
 El projecte ha estat informat favorablement per la Comissió de 
Patrimoni. 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió la Portaveu del Grup 
Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López.  
   
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar –en la línia d’abans- que 
des del dia que el redactor ens va presentar el projecte -i després en la 
Comissió Informativa- continuo dient que s’ha de fer un esforç per veure si és 
impossible posar energies alternatives. Es posarà una marquesina que té molt 
metres quadrats, i no sé si és impossible, però penso que s’han d’esgotar totes 
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les possibilitats, es van fent nous immobles com ha passat amb la nova 
guarderia, i sempre hi ha una justificació per no aplicar-les. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora 
Carmen Romero López, per aplicació del que disposa l’article 125 del 
Reglament Orgànic Municipal.    
 
 
 
 
 17.- Aprovar el conveni urbanístic signat en data 31 de juliol de 
2001, entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Empresa Municipal 
de Desenvolupament urbà de Cornellà, Societat Anònima, i la Societat 
General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, d’impulsar la 
transformació i el desenvolupament urbanístic de l’àrea territorial que 
constitueix el seu objecte. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Conveni Urbanístic signat en data 31 de juliol de 2001, 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i la Societat General 
d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima que te per objecte que cadascuna de 
les seves parts signants, en l’àmbit de les seves respectives competències  i 
atribucions, i en execució coordinada d’aquestes, impulsi la transformació i el 
desenvolupament urbanístic de l’àrea territorial que constitueix el seu objecte, 
promovent per a això quantes figures de planejament resultin necessàries i 
quants instruments d’execució resultin convenients.  
 
 Atès que és necessari que sigui aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 
contingut d’aquest Conveni Urbanístic. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria Urbanística i  
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, el 
President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, proposa a l’Ajuntament Ple,  l'adopció dels 
següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Conveni Urbanístic signat en data 31 de juliol 
de 2001, entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Empresa Municipal de 
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Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i la Societat General 
d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima que te per objecte que cadascuna de 
les seves parts signants, en l’àmbit de les seves respectives competències  i 
atribucions, i en execució coordinada d’aquestes, impulsi la transformació i el 
desenvolupament urbanístic de l’àrea territorial que constitueix el seu objecte, 
promovent per a això quantes figures de planejament resultin necessàries i 
quants instruments d’execució resultin convenients.  
 
 Segon.- Facultar a l’Il.lm Senyor Alcalde-President  de l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat, senyor José Montilla Aguilera, per a la signatura de 
tots els documents que siguin necessaris per a la formalització del present 
acord. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Societat General d’Aigües de 
Barcelona i a l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de 
Llobregat, per al seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és un conveni del que se senten especialment 
satisfets, en el sentit de què permetrà que el futur de tots aquests terrenys, 
importants per la seva pròpia posició estratègica no es dirimeixi sense el 
consentiment i la participació essencial de l’Ajuntament de la Ciutat. 
 
 Per tant, en aquest sentit hi cap mirar el futur sobre aqueixa part 
important de la nostra ciutat amb la tranquil·litat de què per aquesta sala 
passarà –i no només a efectes informatius, sinó a efectes pràcticament 
decisoris- el futur d’aqueixes parcel·les. 
 
 Resumint, l’idea és constituir un ens mixt, en el que l’Ajuntament 
tindrà el 50%, i l’altre 50% ho tindrà Aigües de Barcelona, mitjançant 
l’aportació del 100% dels terrenys propietat d’Aigües de Barcelona i –per dir-ho 
d’alguna forma- la cessió gratuïta del 50% a l’Ajuntament. 
 
 L’idea és començar a estudiar això sense preses, i he dit en la 
Comissió Informativa –en més d’una ocasió- que nosaltres no farem res allí  en 
aquest mandat, no obstant el que sí és provable és que tinguem una idea de 
futur a finals de l’any vinent. En tot cas, aquest és un tema molt tranquil, que 
ho discutirem amb la tranquil·litat de què hem aconseguit que res es pugui fer 
sense l’Ajuntament, que és el mateix que dir sense la voluntat de la ciutat. 
 
 També dir com avanç, continua manifestant el Sr. Morlanes, que el 
primer resultat del conveni ha estat que Aigües de Barcelona acceptés 
l’expropiació de 26.000 metres quadrats de la seva propietat, al valor de 
1.850,- pessetes/metre i renunciant a qualsevol tipus de recurs. 
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 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Portaveu del Grup 
Municipal d’IC-V, senyora Carmen Romero López. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, quan hem discutit 
en la Comissió Informativa, hem vist que era una qüestió positiva, una altra 
qüestió és que després –com fins ara- la Societat General d’Aigües mai ha fet 
res. I una altra cosa és que ara sigui l’Ajuntament qui iniciï projectes que, 
potser, compartirem o no. 
 
 El que sí demano és el plànol, d’ubicació d’aquestes 37 hectàrees 
aproximadament que té encara en propietat la Societat General d’Aigües per 
saber on estan ubicats. 
 
  Seguidament pren de nou la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que és des del final de Ribera-Serrallo fins al final del terme 
municipal de Cornellà. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 18.- Aprovar els criteris previs de la Modificació Puntual del 
planejament vigent per ampliació de la superfície de la zona de dotació 
hotelera (clau 10) a la parcel·la d’ús hoteler-recreatiu, ubicada a l’illa 
d’equipaments d’Almeda (P-1), de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació dels criteris previs de la 
modificació puntual del planejament vigent de data 4 de gener de 1993 per 
ampliació de la superficie d'us hoteler a la zona de dotació hotelera (clau 10) 
de la parcel·la  d'ús hoteler-recreatiu, ubicada a l'illa d'equipaments d'Almeda 
(p-1), de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures, de data 13 de juliol de 2001, mitjançant el qual 
posa de manifest que: 
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“ 1.- La modificació del Pla general metropolità, de 4 de gener de 1993, a l'illa 
delimitada pels carrers Tirso de Molina, Avinguda de la Fama, Albert 
Einstein i Avinguda Maresme, de Cornellà de Llobregat, creava una zona 
de dotació hotelera (clau 10) a la parcel·la de 15.225 m2 situada a la 
cantonada del carrer Albert Einstein amb l'avinguda Maresma i ubicada 
dintre de l'àmbit de l'illa d'Equipaments Almeda (P-1). 

 
2.- La citada modificació (Zona de dotació hotelera: clau 10) establia com a 

ús principal l'hoteler al qual es destinava una superfície de 3000 m2 com 
d'ús exclusiu i la resta (12.255 m2) recreatiu com a ús complementari del 
principal. 

 
3.- L'expedient de modificació, en tràmit, té per objecte destinar tota la 

superfície de dotació hotelera a l'ús exclusiu hoteler, deixant sense efecte 
l’ús  recreatiu complementari i mantenint la resta de paràmetres 
urbanístics. 

 
 Atès l’informe de la Cap del Departament  Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures i obrant a l’expedient. 
 
 Atesos els articles 125 del Reglament de Planejament  Urbanístic i 
56 del Decret Legislatiu 1/90  , de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, i demés disposicions 
concordants i d’aplicació. 
  
 Atès el que disposa l’article 40 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol , quant a la suspensió de llicències. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
  
 Primer.- Exposar al públic en aplicació  de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, el projecte de la modificació puntual del 
planejament vigent de data 4 de gener de 1993 per ampliació de la superfície 
d'us hoteler a la zona de dotació hotelera (clau 10) de la parcel·la  d'ús hoteler-
recreatiu, ubicada a l'illa d'equipaments d'Almeda (p-1), de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, i en un dels diaris de major difusió de la 
província, per un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest 
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termini puguin formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives 
de planejament, per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que aquella parcel·la estava qualificada com hotelera i 
cultural recreativa, i inicialment tenia 3.000 metres assignats per a l’hotel 
IBIS, per a l’ús hoteler, i finalitzada l’experiència del poc èxit, sembla que el 
més interessant per al futur del sector, és a dir el que forma la Fira i el World 
Trade Center, és dotar-nos d’un equipament hoteler de major potència, i, el 
que es fa és iniciar el camí que ens portarà a l’aprovació inicial, provisional, i 
definitiva per part de la Generalitat fins a concloure amb la qualificació 10 que 
és l’equipament hoteler de la Ciutat. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup en 
aquest tema s’abstindrà en referència a allò que el Tinent d’Alcalde ha dit de 
l’experiència de poc èxit del complex d’aquella espècie de cosa rara que hi 
havia. 
 
 He tingut aquests dies diversos contactes amb persones afectades 
que han sortit bastant perjudicades i tinc una mica de “batiburrillo mental” , 
que necessito aclarir-me i demanar alguna documentació perquè hi ha part 
d’aquesta gent afectada que té una concepció molt diferent de la que se’ns ha 
explicat en Precsa i de la que jo tinc. Per tant, mentre no tingui clar els 
conceptes a seguir, m’abstindré perquè tinc versions totalment diferents de la 
que se m’han explicat de les persones que han invertit, encara que no dic que 
siguin certes, però sí que estic en l’obligació de comprovar-les i saber què 
votem.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández.  
  
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 19.- Aprovar els Estatuts que hauran de regular la societat 
Revolt del Llobregat, SL, a partir de l’entrada en el seu accionariat de 
l’Empresa Municipal  de Desenvolupament Urbà de Cornellà (EMDUCSA). 
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 DICTAMEN 
 
 “Mitjançant l’acord adoptat pel Ple d’aquest Ajuntament el passat 
dia 29 de novembre d’enguany, es va autoritzar a EMDUCSA per acceptar 
l’oferta de cessió del 50% de les participacions socials de l’empresa Revolt del 
Llobregat, SL., efectuada pel senyor Juan Subirats Navarro, en compliment 
d’un previ Conveni subscrit entre les parts el dia 10 d’abril de 2000. 
 
 L’esmentat acord plenari va quedar condicionat a què, previ informe 
de la Secretaria General, s’efectués l’adaptació corresponent dels Estatuts 
socials de l’esmentada empresa, a les previsions contingudes en la legislació 
administrativa i, més en concret, al Reglament d’Obres, Activitats i Serveis 
dels Ens Locals (ROAS), així com a l’aprovació plenària posterior dels Estatuts 
de la societat, degudament adaptats, prèvia fiscalització de la Intervenció 
Municipal. 
 
 Per tot això, una vegada emès el corresponent informe per part de la 
Secretària General de l’Ajuntament, amb el número 40/2001, de data 11 de 
desembre d’enguany, i fiscalitzat el corresponent expedient per la Intervenció 
Municipal, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar els Estatuts que hauran de regular la Societat 
Revolt del Llobregat, SL. a partir de l’entrada en el seu accionariat de 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), 
que varen ser formalitzats davant el Notari de l’Il·lustre Col·legi de Notaris de 
Catalunya, senyor Ildefonso Sánchez Prat, amb el número de protocol 216, i 
inscrits al Registre Mercantil el 5 de setembre de 2001, sempre que, abans de 
formalitzar aquesta participació, s’efectuï la corresponent modificació 
estatutària amb la finalitat de donar a determinats preceptes la redacció 
següent: 
 
• “Article 2n.- La Societat té per objecte: 
 
a) La promoció i venda de solars i terrenys, urbans o urbanitzables i de tot  

tipus d’immobles. 
b) La urbanització de terrenys, polígons, sectors. 
c) La construcció de tot tipus d’edificis, així com la seva explotació i 

administració directa o indirecta. 
d) La realització del planejament necessari per a la consecució de les 

finalitats abans esmentades. 
 

També podrà la societat desenvolupar les activitats constitutives del seu 
objecte social, totalment o parcial, mitjançant la titularitat d’accions o de 
participacions en societats amb objecte idèntic o anàleg. 
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Quan les activitats que integren l’objecte social es desenvolupin a través 
de la titularitat d’accions o de participacions en societats amb objecte 
idèntic o anàleg, s’haurà d’obtenir prèviament l’autorització de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat a que fa referència l’article 140.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya, 
(ROAS), aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 

 
• Article 6è: 
 

El domicili de la societat s’estableix a Cornellà de Llobregat, al carrer 
Albert Einstein cantonada Tirso de Molina, establint-se una sucursal al 
Prat de Llobregat, Finca Can Comas, districte de la Ribera. 

 
 
• Article 12: JUNTA GENERAL.- 
 

Els socis reunits en junta general decidiran, per la majoria legal, en els 
assumptes propis de la competència de la junta. 
 
Els acords de la Junta General relatius a modificacions estatutàries que 
alterin la posició participativa en el capital social, requeriran, en tot cas, 
l’assistència i el vot afirmatiu dels representants d’EMDUCSA. 
 
Així mateix, en relació amb l’esmentat aspecte, l’article 287.1 del ROAS, 
permet la possibilitat, amb caràcter opcional, de que en els seus Estatuts 
reguladors es prevegi la necessitat d’un quòrum especial que, en tot cas, 
exigeixi el vot favorable, en aquest cas d’EMDUCSA, per a l’adopció 
d’acords sobre l’emissió d’obligacions, augment o reducció del capital 
social, transformació, fusió o dissolució de la societat i, en general, per a 
qualsevol modificació dels Estatuts socials. 

 
• Article 17: 
 

Els administradors exerciran el seu càrrec indefinidament, i podran ser 
separats del seu càrrec per la Junta General, encara que la separació no 
consti en l’Ordre del Dia, sempre que existeixi conformitat de l’accionista 
al que representin. 
 
No obstant l’anterior, els representants d’EMDUCSA en l’òrgan 
d’administració, s’hauran de renovar quan es renovin els membres 
electius de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat.” 

 
 Segon.- Notificar aquest acord a l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), als efectes legals 
oportuns.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que ja vam dir en l’anterior Ple que era necessari que hi 
hagués una adequació dels Estatuts de la Societat constituïda, inicialment 
privada, per fer-la compatible amb el dret que regula l’activitat de 
l’administració local. Aquests estatuts compleixen aquesta Normativa sense 
cap problema. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que fins ara estàvem en contra d’aquest 
projecte, ja que crèiem que no era la millor solució a la ubicació d’empresaris 
en els terrenys de Tecsalsa,  però vist que no hem tingut gaire èxit, en aquest 
cas votarem a favor d’aquests Estatuts perquè crec que, al menys, és 
important que l’Ajuntament vetlli per la solució que es doni en aquella 
parcel·la. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
hauria agradat, abans d’aprovar algun Estatut, llegir-ho. Així de senzill, 
perquè jo no sé si els han passat també per correu electrònic, i la veritat és 
que em sembla un poc surrealista  votar i aprovar una cosa que no he llegit. 
Se’ns ha donat tota mena d’explicacions però a mi m’agradaria que quan es 
tracta de votar un document se’ns faci una còpia i tenir els criteris clars. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, en qualsevol cas, en Secretaria estaven a disposició si 
s’hagués volgut consultar el document. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 20.- Aprovar el canvi de la forma de gestió de l’activitat de 
foment de l’ocupació realitzada per PRECSA, SA., assumint-se per 
l’Ajuntament, així com la subrogació empresarial de l’Ajuntament, de 
forma nominativa, del personal afecte al servei. 
 
 DICTAMEN 
  
 “Aquest Ajuntament, mitjançant acord  plenari adoptat en sessió 
celebrada el dia 6 de novembre de 1986, va acordar l’inici de l’expedient 
corresponent per exercir diverses activitats econòmiques relacionades amb la 
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promoció industrial i comercial de Cornellà de Llobregat, a exercir a través 
d’una societat municipal de capital íntegrament públic. 
 
 Instruït l’expedient i mitjançant acord plenari de 26 de gener de 
1987, es va decidir aprovar el projecte corresponent i constituir una societat 
privada municipal denominada, Promoció Econòmica de Cornellà, S.A. 
(PRECSA), per portar a terme les esmentades activitats, aprovant, 
paral·lelament, els seus Estatuts reguladors, en l’article segon dels quals, es 
va concretar el seu objecte social, amb les finalitats següents: 

 
“a) Impulsar  la oferta de suelo industrial urbanizado. 
 
b) Fomentar la imagen de Cornellà como núcleo industrial y comercial. 
 
c) Prestar servicios de información a toda clase de empresas sobre temas  

fiscales, financieros y laborales. 
 
d) Realizar estudios generales sobre todos los sectores de actuación, así 

como facilitar sus resultados y conclusiones a las personas físicas y 
jurídicas interesadas. 

 
e) Apoyar la colaboración entre la industria y las instituciones. 
 
f) Potenciar la modernización de la estrcutura productiva y formular 

propuestas para la creación de nuevas actividades industriales, tanto 
públicas como privadas. 

 
g) Fomentar y promover la formación ocupacional y gestionar planes de 

empleo en colaboración con instituciones públicas y privadas." 
 

 En l’actualitat, aquest Ajuntament considera necessari substituir la 
forma de gestió de l’activitat de prestació, assumint la seva gestió directa per 
part dels serveis centrals. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 44 de l’Estatut 
dels Treballadors, l’assumpció per part de l’Ajuntament de la gestió d’aquesta 
activitat en règim de prestació pública implica, necessàriament, la subrogació 
empresarial dels contractes laborals subscrits per la Societat, així com la 
subrogació contractual en tots els drets i obligacions que aquesta hagi contret 
amb tercers, en relació amb els béns adscrits i que són objecte de devolució. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, a la vista dels informes número 
39/2001, de data 5 de desembre, emès per la Secretària General, i l’informe de 
data 13 de desembre últim, emès pel Gerent d’Administració i Finances de la 
societat, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Canviar la forma de gestió de l’activitat relativa al foment i 
promoció de la formació ocupacional i gestió dels plans d’ocupació en 
col·laboració amb institucions públiques i privades, amb efectes del dia 1 de 
gener de 2002, assumint la gestió directa de l’esmentada activitat a través dels 
serveis centrals de l’Ajuntament, quedant enquadrada aquesta dintre de 
l’àmbit d’actuació de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda. 
 
 Segon.- Aprovar la subrogació d’aquest Ajuntament, amb efectes del 
dia 1 de gener de 2002, dels contractes laborals subscrits per l’esmentada 
societat, en relació amb els llocs de treball adscrits a l’esmentada activitat, 
relatius a les persones següents: 
 
      
 NOM I COGNOMS ANTIGÜITAT TIPUS DE 

CONTRACTE 
CATEGORIA SOU BRUT 

     ANUAL 
CASTILLO MOLINER, 
MARTA 

 
15-02-1996 

 
INDEFINIT 

TÈCNIC GRAU 
SUPERIOR 

 
   3.816.771 

CORIA CONEJO, 
REMEDIOS 

 
12-06-1995 

 
INDEFINIT 

AUXILIAR  
ADMINISTRAT. 

 
   1.554.989 

DE LA FUENTE 
VELEZ, EVA 

 
08-09-1994 

 
INDEFINIT 

AUXILIAR 
ADMINSITRAT. 

  
   1.847.004 

LISTE RUIZ, JOSE 08-02-1993 INDEFINIT CONSERGE    2.996.972 
LOPEZ ALE, LUCIA 17-02-1997 INDEFINIT DIRECTORA 

FORMACIÓ 
 
   5.047.197 

     
MATA SIRVENT, 
JESÚS 

 
15-06-1988 

 
INDEFINIT 

TÈCNIC GRAU 
MIG 

 
   3.121.818 

     
RUBIO PEREZ, JUAN 11-01-1995 INDEFINIT OPERADOR 

FOTOCOP. I 
EDIC. 

 
    3.023.906 
 

SANCHEZ CRESPO, 
PATRICIA I 

 
10-07-2000 

 
INDEFINIT 

TÈCNIC GRAU 
MIG 

 
    2.677.766 

SEGOVIA IÑIGO, 
PILAR 

 
11-03-1996 

 
INDEFINIT 

TÈCNIC GRAU 
SUPERIOR 

  
    3.816.771 

TOUS BLÁZQUEZ, 
NÚRIA 

 
01-10-1997 

 
INDEFINIT 

 
TÈCNIC 

 
    2.354.960 

DOMÍNGUEZ, 
MORILLO, DOLORES 

 
01-12-1992 

 
INDEFINIT 

OFICIAL 
ADMINIST. I 

 
    2.889.914 

GRANADAL ZAFRA, 
M. CONCEPCIÓN 

 
06-06-1995 

 
INDEFINIT 

OFICIAL 
ADMINIST. II 

 
    2.078.483 

FRAILE CORONADO, 
M. JOSÉ 

 
30-05-1988 

 
INDEFINIT 

 
TÈCNIC 

EXCEDÈNCIA 
FINS 26.08.02 

EGEA MARTINEZ,  
RAQUEL 

 
08-03-1993 

 
INDEFINIT 

 
TÈCNIC 

EXCEDÈNCIA 
FINS 23.04.02 

     
 
 
 Tercer.- Deixar sense efecte, a partir del dia 1 de gener de 2002, l’ 
adscripció de béns municipals realitzats a favor de PRECSA que a continuació 
es relaciona: 
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Centre de Formació Ocupacional de Sant Ildefons: 
 
Bé immoble de 1.277 m2, que es correspon amb part de l’edifici de l’antic 
taller ocupacional de Sant Ildefons, situat a l’Avinguda República Argentina, 
s/n, de Cornellà de Llobregat, concretament, la ubicada al nor-est de l’edifici 
amb entrada per aquest carrer. 
 
Fou adscrita a PRECSA pel desenvolupament de les tasques de formació 
ocupacional relacionades amb l’objecte social definit als estatuts de 
constitució de la societat, per acord adoptat per l’Ajuntament Ple de Cornellà 
de Llobregat, en sessió de 29 de maig de 1997, amb exprés esment que 
l’adscripció es mantindria vigent metre el bé adscrit es destinés per la societat, 
a la finalitat per la qual aquesta es va fer. 
 
 Quart.- Aprovar la subrogació d’aquest Ajuntament, a data 1 de 
gener de 2002, dels contractes subscrits per PRECSA en relació amb els 
esmentats béns, que a continuació es relacionen. 
 
 
Naturalesa del contracte   Contractista  
 
Arrendament              RESTAURANTE LA FAYONA, SL. 
Arrendament              FONDO DE PROMOCIÓN DE EMPLEO 
Assegurances    FIATC 
Assegurances    FIATC 
 
 
 Cinquè.- Notificar aquest acord als representants legals dels 
treballadors de PRECSA, als efectes previstos a l’article 44 de l’Estatut dels 
Treballadors, així com, de forma individualitzada, al personal afectat per la 
successió empresarial. 
 
 Sisè.- Notificar aquest acord al Departament de Recursos Humans 
d’aquest Ajuntament, a efectes de les regularitzacions que resultin 
necessàries, com a conseqüència de la subrogació d’aquest personal.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que és una cosa que ja s’ha explicat en la 
presentació dels pressupostos. També es va comentar una cosa que no hi 
figura en la Moció, i és que en tot aquest tema de les polítiques actives 
d’ocupació, la participació es donava a través del Consell d’Administració de 
Precsa, i, en aquest cas, es donarà i es podrà efectuar pels sindicats i els 
empresaris a través de la Comissió de Seguiment del Pacte per a l’Ocupació. 
  
 

Eliminado: ¶
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, referida a la 
presentació de l’estudi sobre telefonia mòbil encarregat per l’Ajuntament. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que els Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, presentaren en la 
sessió del plenari municipal del mes de març de 2001 una moció sobre la 
instal·lació d’antenes de telefonia mòbil, fruit de la qual fou l’aprovació per 
part de l’Ajuntament d’una moratòria en la concessió de permisos per a llur 
col·locació. 
 
 Atès que l’Ajuntament acordà encarregar l’elaboració d’un estudi 
sobre els valors i nivells de contaminació de les antenes que ja són 
instal·lades. 
 
 Atès que el veïnat ha estat protagonista de les campanyes de 
sensibilització dels riscos contaminats de les antenes i de les mobilitzacions 
que ens han fet arribar el neguit que els provoca el retard en la presentació 
dels resultats i alhora es mostra, agreujat pels rumors que circulen sobre els 
resultats i possibles irregularitats en l’elaboració de l’estudi. 
 
 És per tot això que demanem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que per part del Govern de la ciutat es convoqui els Grups 
Municipals per tal d’explicar-los les conclusions de l’estudi sobre els nivells de 
contaminació de les antenes de telefonia mòbil encarregat, lliurar-los-el i 
debatre’l amb la voluntat de cercar un posicionament unànime del conjunt de 
l’Ajuntament. 
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 Segon.- Que per part del Govern de la Ciutat es convoqui les 
entitats i el conjunt de la ciutadania a un acte públic per tal de donar a 
conèixer els resultats de l’estudi sobre els nivells de contaminació de les 
antenes de telefonia mòbil encarregat amb la voluntat de permetre als 
ciutadans la possibilitat de plantejar amb tota claredat les seves 
reivindicacions.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que aquestes 
sol·licituds es desprenen –com sabeu- d’altres mocions, i concretament una, 
però també d’algun prec i alguna pregunta que hem presentat EUiA i ERC 
conjuntament, a més, hem pres un acord tots conjuntament. És a dir, 
d’alguna manera creiem que estem al final del primer tram i ara, 
independentment dels resultats de l’estudi, el que convé és que la gent se’l faci 
seu, i quan dic gent vull dir ciutadans/nes, i per això demanem que es 
convoqui aquest acte. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que ja vam explicar en 
la Junta de Portaveus que aquesta era la nostra voluntat i en el moment que 
s’acabi l’estudi ho presentarem als Grups Municipals. Per tant, donaré suport 
al primer punt de la Moció, i quant al segon punt nosaltres plantejaríem la 
seva supressió, perquè ja estudiarem la fórmula per poder arribar -una mica 
dins del debat  i la reflexió que vam fer l’altre dia en la Junta de Portaveus- a 
com hem d’abordar aquest tema, després del coneixement de les dades i de la 
posició que mantindrà l’Ajuntament tant en el Pla Especial com en el tema de 
l’Ordenança. Per tant, per a donar suport a la Moció, nosaltres plantejaríem la 
supressió del segon punt, si us sembla bé. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que no és que els hi sembli 
malament, però no el podem acceptar perquè com que nosaltres vam ser part 
interessada en iniciar el procés, els nostres electors o veïns ens reclamen 
conèixer el contingut de l’estudi, de manera que creiem que no podem 
acceptar el que se’ns demana. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Soicialista, Sr. Balmón, per manifestar que hi ha moltes fórmules tècniques 
per poder arribar a l’acord, ja que nosaltres podem presentar una esmena 
semblant que sigui la mateixa Moció sense el segon punt, -si us sembla- o 
deixem la vostra Moció i es vota. 
 
 Jo respecto que vosaltres tingueu uns compromisos però el que 
nosaltres no podem fer és ser solidaris i responsables dels vostres 
compromisos, per tant, el fet que no quedi recollit el  segon punt, no obvia que 
vosaltres després podeu fer el que vulgueu amb les dades. 
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 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que nosaltres estem en contra del que estem, perquè els vostres 
compromisos són vostres, i a allò que estem disposats quan estigui l’estudi 
acabat és a què tingueu tota la informació. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Balmón per manifestar que el seu 
Grup posaria a votació l’esmena que seria la supressió del segon punt de la 
Moció. 
 
  Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que suposa que els ciutadans que 
estan afectats directament pel tema de les antenes, se’ls hi comunicarà el 
resultat per carta o com sigui, perquè són els que realment pateixen més 
directament el problema, llavors estaria d’acord amb la Moció que proposa el 
Grup Socialista perquè crec que reunir a totes les entitats i el conjunt de la 
ciutadania en un acte públic, s’ha fet molta demagògia amb això de la 
telefonia mòbil i seria una miqueta més del mateix. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria també que constés el compromís de fer arribar a la gent, i sobretot a 
la gent afectada les conclusions. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que s’entén que el Govern és el primer interessat en això perquè les 
queixes de la ciutadania primer arriben al Govern. 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramon. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena de la Moció presentada pel Grup 
Municipal Socialista  és aprovada per majoria absoluta dels assistents, amb 
el vot en contra dels Portaveus dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, senyors 
Joan Tardà i Coma, i, Ignacio Flórez Barrón, respectivament; i, amb 
l’abstenció del Regidor del Grup Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert 
Parramón, per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament Orgànic 
Municipal, la qual queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “Atès que els Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, presentaren en la 
sessió del plenari municipal del mes de març de 2001 una moció sobre la 
instal·lació d’antenes de telefonia mòbil, fruit de la qual fou l’aprovació per 
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part de l’Ajuntament d’una moratòria en la concessió de permisos per a llur 
col·locació. 
 
 Atès que l’Ajuntament acordà encarregar l’elaboració d’un estudi 
sobre els valors i nivells de contaminació de les antenes que ja són 
instal·lades. 
 
 Atès que el veïnat ha estat protagonista de les campanyes de 
sensibilització dels riscos contaminats de les antenes i de les mobilitzacions 
que ens han fet arribar el neguit que els provoca el retard en la presentació 
dels resultats i alhora es mostra, agreujat pels rumors que circulen sobre els 
resultats i possibles irregularitats en l’elaboració de l’estudi. 
 
 És per tot això que demanem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que per part del Govern de la ciutat es convoqui els Grups 
Municipals per tal d’explicar-los les conclusions de l’estudi sobre els nivells de 
contaminació de les antenes de telefonia mòbil encarregat, lliurar-los-el i 
debatre’l amb la voluntat de cercar un posicionament unànime del conjunt de 
l’Ajuntament.”  
 
 
 
 2.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que voldria donar 
una  informació a aquest Consistori, perquè ha sortit una nota de premsa que 
s’ha donat a conèixer en diferents  mitjans de comunicació comarcal i voldria 
explicar-la aquí al Consistori. 
 
 La nota de premsa diu que en una assemblea que es va fer per 
Iniciativa, es va ratificar la proposta de canvi de la persona que fins ara 
assumia la regidoria adjunta de Serveis Socials, el Sr. Arnau Funes, que deixa 
el càrrec per motius polítics i personals, pel Sr. Miquel López que ja hi havia 
estat regidor d’Esports, Treball, Comerç, etc. en aquest Ajuntament. 
 
 Només volíem donar coneixement d’aquesta decisió del Grup 
d’Iniciativa perquè, a partir del mes de gener de l’any vinent, es farà aquest 
canvi de persones dintre del nostre Grup. 
 
 Reconeixem que la labor de l’Arnau Funes ha estat molt important 
dintre de l’Àrea de Serveis Socials, i sabem que ha pogut fer algunes coses i 
altres no les ha pogut fer de la manera que ell volia fer-les, però tot i així, s’ha 
complert el nostre programa electoral en matèria de serveis socials en un tant 
per cent molt important. I volem continuar en aquesta línia i considerem que 
la regidoria de Serveis Socials és molt important també per al nostre Grup, -
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segons les nostres idees, la nostra ideologia- i, per tant, també creiem que el 
Sr. Miquel López podia assumir aquesta funció i fer-ho també de la mateixa 
manera que ho ha fet el Sr. Arnau Funes, amb dedicació, amb coratge i també 
amb tots els estímuls i tot el seny. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per agrair al Sr. Arnau Funes tota la feina feta, tot i que, com continuarà com 
a membre d’aquest plenari, no cal acomiadar-se d’ell, perquè continuarà 
treballant des del seu lloc de regidor. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per fer els precs i preguntes següents:  
 
1.- “Vinc observant que la porta automàtica de vidre d’entrada a l’Ajuntament, 

a vegades està oberta alguna estona, degut a què, quan s’acumula un 
grup de persones al vestíbul, algunes es queden a prop de la mateixa i 
aquesta no es tanca, amb la corresponent fuita de calor i l’entrada d’aire 
fred, a pesar de la cortina d’aire calent que existeix, per tot això: 

 
 Prego i proposo que es col·loqui una banda a terra, a la distancia 

necessària, indicant que no es quedin aturades davant de la mateixa. 
 
 Per una banda, a la porta d’entrada a Can Vallhonrat, la obertura que 

queda entre les dues portes i entre aquestes i el terra, a més del temps que 
triga en tancar-se, fa que l’entrada d’aire fred mantingui el vestíbul a baixa 
temperatura, el que suposa un inconvenient per a la persona que està de 
conserge i per a la seva salut.  

 
 En aquest cas prego que es miri que es pot fer per a millorar la situació”. 
 
2. “He sigut informat de què a les dutxes de l’Estadi Municipal, existeix el 

problema de què no es pot regular la temperatura de l’aigua, perquè no hi 
ha més que una clau, amb la qual cosa, la temperatura és 
insuportablement calenta, fins a l’extrem de què molts atletes, es van 
sense dutxar-se, amb els problemes que suposa, suant i amb el fred que fa 
ara (no sé si amb els jugadors del Rugbi passarà el mateix), per  tot això. 

 
  Prego que es busqui una solució, bé regulant la temperatura perquè no 

sobrepassi un nivell acceptable o bé posant sistemes manuals amb els que 
cadascú se la reguli al seu gust.” 

 
 
 Després hi ha un escrit amb dues preguntes,  que la primera ja ha 
estat contestada per la qual cosa queda anul·lada, i la segona que diu: 
 
3. “Tinc noticies de què el magatzem-taller que l’Ajuntament té cedit a 

l’empresa de la neteja viària, no s’utilitza sols per als vehicles de Cornellà, 
sinó per tots els del Baix Llobregat. Aquí es reparen i netegen els d’altres 
localitats i, a vegades hi ha cotxes que estan sense reparat perquè els 
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mecànics reparen els de fora. 
 
 Aquestes condicions estan contemplades en el contracte?.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar dues coses. La primera és que aquell edifici no va ser cedit sinó 
que ho va construir la pròpia empresa i serà propietat municipal quan acabi el 
contracte, i la segona, que els teus informants siguin més concrets, perquè si 
el que pregunten és això, els hi dius que és mentida. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar: 

 
1.- “Que m’he equivocat en el punt dissetè, perquè he reaccionat tard, i, a més 

a més, crec que l’Alcalde ha anat una mica de pressa, i, és que volia 
abstenir-me, el que passa és que he pensat que ja ho diria després al final 
per a no interrompre al Sr. Artís. En tot cas, si no es pot tirar enrera que 
consti en Acta que m’he equivocat, i que el que volia fer era abstenir-me, i 
em sembla que el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, també s’ha 
equivocat, manifestant en aquest moment el Sr. Flórez, que sí. 

 
2.- “Volia demanar al Sr. Alcalde que si d’ençà l’últim plenari fins avui, ha 

tingut alguna notícia o ha considerat que val la pena informar respecte a 
la història de l’Espanyol. 

 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 

manifestar que no hi ha cap element nou, tot i que a la premsa han anat 
surtin coses. 

 
3.- També volia fer una altra. He sabut aquesta tarda a través d’uns 

estudiants de l’Institut que hi ha dos blocs a Sant Ildefons, al carrer 
Camèlies, que s’han quedat sense llum, i es veu que Fecsa ha instal·lat a 
Sant Ildefons un aparell i això genera mal rotllo, perquè diuen que fa molt 
soroll. No seria possible que Fecsa posés  un aparell una mica més 
modern?, ja que -si no m’han enganyat- es veu que els vidres de les cases 
vibren. 

 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, per contestar al Sr. Tardà, 
manifestant que això ha de ser una cosa que ha de ser pel període més curt de 
temps possible, perquè el que han de fer és arreglar allò que hagin d’arreglar 
per fer possible que hi hagi el subministrament normal. 
 
  
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per preguntar en relació a la situació 
meteorològica excepcional del cap de setmana passat, i, al veure per televisió 
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que a l’Alcalde aquest tema li preocupava molt, vaig pensar que a Cornellà tot 
estava controlat, i, voldria fer un parell de preguntes: 
 
1.- Quan es va rebre el comunicat de fenòmens adversos que indicaven 

previsions de nevades i gelades?, i, 
 
2.- Quines previsions es van prendre per pal·liar els possibles efectes a 

Cornellà?. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que ho vam rebre el divendres pel matí i per la nit es van tirar 
quatre camions de sal en les vies principals de la Ciutat. A més d’això va haver 
un equip de la Brigada que va estar permanentment en servei, i es va demanar 
un aparell que es podia posar en un dels camions de la Brigada per si feia 
falta treure la neu, i, a més, es van ampliar el serveis de la Guàrdia Urbana. 
Nosaltres sí vam ser previsors, uns altres no.  
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 

 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 1 i 3 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els punt 1 i 3, que textualment diuen:  
 

PROPOSTA DE SECRETARIA 
 
 1.- Ratificar la Resolució de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, número 418/01 de data 18 de desembre, relativa a 
aplicar la Resolució del Subdirector general de Relacions Laborals de 8 
d’agost d’enguany, per la qual es disposa la inscripció i la publicació de la 
revisió de les taules salarials de l’any 2001 del Conveni col·lectiu de 
treball d’àmbit de Catalunya, per al sector d’escoles d’educació especial 
de Catalunya, restant establertes les quanties anyals al personal laboral 
de l’Escola Especial de Can Mercader. 
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 RESOLUCIÓ 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació núm. 171/00, de data 16 de juny de 2000, per la qual s’aprova el 
pre-acord subscrit entre la representació del personal d’aquest Institut i la 
Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, que es fa referència en 
l’apartat anterior, i s’aprova procedir a donar-li compliment.  
 
 Atès que en data 22 d’octubre de 2001 va sortir publicada en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, núm. 3497, Resolució del 
Subdirector general de Relacions Laborals de 8 d’agost de 2001, per la qual es 
disposa la inscripció i la publicació de la revisió de les taules salarials de l’any 
2001 del Conveni col.lectiu de treball d’àmbit de Catalunya per al sector 
d’escoles d’educació especial de Catalunya (codi de conveni núm. 7900215). 
 
 Atès el contingut de l’informe emès pel Cap de Recursos Humans. 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de 
les atribucions que li confereix l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, i les 
competències que li confereixen els Estatuts de l’Institut Municipal 
d’Educació, 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Aplicar la Resolució del Subdirector general de Relacions 
Laborals de 8 d’agost de 2001 per la qual es disposa la inscripció i la 
publicació de la revisió de les taules salarials de l’any 2001 del Conveni 
col.lectiu de treball d’àmbit de Catalunya per al sector d’escoles d’educació 
especial de Catalunya, restant establertes les quanties anyals al personal 
laboral de l’Escola Especial de Can Mercader, segons es relaciona a 
continuació: 
 

EMPLEAT                 DENOMINACIÓ              SALARI     ANTIGUITAT    COMPL.    COMPL.     PLUS           PLUS        PAGUES          TOTAL 

                                LLOC                              BASE                               RESPON   ESPEC.      ANALOGIA  INAMOV    EXTRES          BRUT 

              

VERDURA MILIAN    LOGOPEDA  

MONTSERRAT                                  2.439.204     389.280             -       71.772      287.868                -    531.354 3.719.478  

CASTELLS PALAU    DIRECTOR         

M ASUNCION           ESCOL            2.439.204     622.860      412.020   71.772  287.868  42.264  645.998    4.521.986  

FERNANDEZ            PROFESOR/A         

MENDEZ ISABEL                               2.439.204     467.148             -       71.772       287.868   544.332      3.810.324  

GABIRONDO             PROFESOR/A  

CONCEJO CRISTINA                         2.439.204  545.004       -         71.772       287.868  42.264     564.352  3.950.464  

GUAL DALMAU         PROFESOR/A  

ELENA                                2.439.204  545.004       -        71.772       287.868     42.264      564.352       3.950.464  

GUEVARA OLIVER    PROFESOR/A  

AMADOR                                 2.439.204      622.860             -       71.772       287.868  42.264      577.328       4.041.296  

LOPEZ CORNEJO     PROFESOR/A 

MARGARITA                                  2.439.204      622.860       -        71.772  287.868  42.264  577.328  4.041.296  
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LOPEZ DUQUE         PROFESOR/A  

MANUELA                                 2.439.204  311.424       -         71.772  287.868   518.378     3.628.646  

RODRIGUEZ DIAZ     PROFESOR/A  

MANUELA                                 2.439.204     241.056             -         71.772  287.868   506.650  3.546.550  

BARNES TORRAS    FISIOTERAPEUTA   

RICARDO                                           2.439.204   77.856        -    71.772  138.492   454.554      3.181.878  

MANZANO DOBLAS   EDUCADOR/A 

MARIA JOSEFA                                  1.891.080   60.264        -                 -        160.308   351.942      2.463.594  

MARQUEZ ARANDA   EDUCADOR/A  

MARGARITA                                 1.891.080 180.792        -                 -        160.308   372.030  2.604.210  

           

                                                                                                                                                                                                      43.460.186  

 
 
 Segon.- Notificar el contingut de la present resolució als interessats, a la 
Directora de l’Institut Municipal d’Educació i al Departament de Recursos Humans. 
 
 Tercer.- Ratificar el contingut de la present resolució pel Consell de 
l’Institut Municipal d’Educació i pel Ple Municipal en les properes sessions que 
celebrin.” 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
  
 3.- Suprimir del Conveni Marc de condicions de treball del 
personal d’aquest Ajuntament, del període de l’1 de gener de 200 a l’1 de 
desembre de 2003, aprovat pel Ple de l’Ajuntament de 30 de novembre de 
200, del capítol 7, el punt 3 número 1; del capítol 8 el punt 1; i l’article 
13.1 de l’annex II aplicable personal laboral.   
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’acord plenari de 30 de novembre de 2000 de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat pel qual s’aprova el Conveni Marc de condicions de 
treball del personal d’aquest Ajuntament, incloent els annexes sobre 
condicions de treball del personal laboral, amb vigència per al període comprès 
entre l’1 de gener de 2000 a l’1 de desembre de 2003. 
 
 Vist l’Acte Judicial dictat el dia 14 de juny de 2001, per la Secció 
Quarta de la Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya, en el recurs ordinari núm. 254/2001, interposat per la 
Delegació del Govern en Catalunya, pel qual s’acorda no haver lloc al recurs 
de suplica interposat per aquest Ajuntament contra el auto de data 17 d’abril 
de 2001 en el que s’acordava suspendre els punts impugnats de l’acord 
Plenari de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de data 30 de novembre de 
2000. 
 
 Vist el Decret d’Alcaldia núm. 3790/01, de data 5 de juny de 2001 
pel qual s’aprovava restar assabentats de l’Acte Judicial de 17 d’abril de 2001 



 88

i de l’Acte Judicial de 14 de juny de 2001, tots dos dictats per la Secció Quarta 
de la Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, i en conseqüència deixar en suspens la vigència dels següents 
punts del Conveni Marc de condicions de treball del període de l’1 de gener de 
2000 a l’1 de desembre de 2003, aprovat pel Ple de l’Ajuntament de 30 de 
novembre de 2000 : 
 
 Capítol 7, punt 3, núm. 1. 
 Capítol 8, punt 1. 
 L’article 13.1 de l’annex II aplicable al Personal Laboral. 

L’apartat 4 t. de l’acord de la Comissió de Seguiment de l’1 de 
desembre de 2000. 

 
 Vista la diligència d’ordenació, notificada per correu certificat, 
registre d’entrada núm. 35825, de data 12 de desembre de 2001 pel qual es 
notifica que en el termini de vint dies es doni contesta a la demanda 
interposada per la Delegació de Govern. 
 
 Vist l’acord subscrit entre la representació d’aquest Ajuntament i la 
representació del personal de l'Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, 
de data 20 de desembre de 2001 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3k.) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació, l’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del 
següent  
 

ACORD 
 
  Primer.- Suprimir del Conveni Marc de condicions de treball del 
personal d’aquest Ajuntament del període de l’1 de gener de 2000 al l’1 de 
desembre de 2003, aprovat pel Ple de l’Ajuntament de 30 de novembre de 
2000 els següents punts : 
 
 Capítol 7, punt 3, núm. 1. 
 Capítol 8, punt 1. 
 L’article 13.1 de l’annex II aplicable al Personal Laboral. 
 
 Segon.- Comunicar aquesta Resolució a la Secció Quarta de la Sala 
Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, i a 
la Delegació de Govern a Catalunya, pel seu coneixement. 
 
 Tercer.- Comunicar aquesta Resolució a les parts coodemandades 
CC.OO. i FSP-U.G.T., així com al Departament de Recursos Humans, pel seu 
coneixement.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa 
l’explicació del punt 1, manifestant que únicament és per ratificar una 
resolució donat que el Ple és qui ha d’acordar aquest tema, i fa referència a 
l’Escola Especial de Can Mercader perquè ells estan afectats per un altre tipus 
de conveni.  
 
 Pel que fa al punt 3, ve derivat de què -si recordeu- la Delegació del 
Govern va interposar un recurs contenciós contra els punts que estan 
enunciats en l’acord i que fan referència al tema econòmic i al  tema de 
l’horari. 
 
 En les conversacions que s’han mantingut amb la Delegació del 
Govern, l’única opció que se’ns ha donat és que això es deixi sense efecte, per 
tant, aquesta setmana hem estat parlant amb la Junta de Personal i amb el 
Comitè i  finalment hem considerat oportú deixar sense efecte els acords que 
fan referència al tema econòmic i de l’horari, en el ben entès que tant el 
Govern Municipal com els representants del personal, trobarem sortides que 
garanteixin als treballadors allò que havíem acordat i el manteniment del seu 
horari.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el punt 1, i és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el punt 3 és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 2.- Aprovar el text del conveni d’adhesió a l’expedient 
expropiatori  pel sistema de taxació conjunta de les finques compreses 
dins el Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del subsector 
Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, a subscriure entre el Real Canal 
de la Infanta doña Luisa Carlota de Borbón i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, i corregir l'error consistent en l'omissió en el Projecte 
d'expropiació dels béns i drets corresponents al Real Canal de la Infanta 
doña Luisa Carlota de Borbón. 
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 MOCIÓ 
 
 “Vist el Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, promogut i tramès per 
aquest Ajuntament i aprovat definitivament per la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en sessió celebrada el dia 15 de novembre de 2000. 
 
 Vist l’escrit de data 5 de desembre de 2001 Registre General 
d’Entrada a l’Ajuntament número 34.870, de senyor Josep Boter Buch, en 
representació del Real Canal de la Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón, en el 
que fa constar que els terrenys de la seva propietat (denominats acequia 
"Riuet") ubicats en el Sector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, estan 
sent ocupats per l'Administració sense que se’ls hagi notificat la seva condició 
d'interessats en l'expedient d'expropiació del polígon II del subsector Ribera-
Serrallo, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 19 de desembre de 2001 i posant de 
manifest que: 
 
“1.- El Pla especial d'assignació d'usos del subsector Ribera-Serrallo, de 

Cornellà de Llobregat de 20/4/2000, redactat per EMDUCSA, no inclou 
en la relació de les finques compreses en l'àmbit la propietat del Real 
Canal de la Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón. 

 
 2.- Els fulls d'apreuament de l'expedient d'expropiació pel sistema de taxació 

conjunta, de 28/12/2000, de les finques compreses dins el Polígon II 
(d'expropiació), tampoc figura la de la propietat del Real Canal de la 
Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón. 

 
3.- D'acord a la documentació presentada, per el lletrat Josep Boter Buch, 

part del traçat de l'Acequia del Riuet (tram de llargada 403 ml i amplada 
4 ml), propietat del Canal, pertany a l'àmbit del polígon d'expropiació del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat. Per tant, la propietat 
del Canal afectada per l'expedient d'expropiació té una superfície de 1612 
m2. 

 
4.- La valoració del sòl, d'acord a l'expedient d'expropiació definitivament 

aprovat, és de 1850 ptes/m2. És a dir la valoració, a efectes 
d'expropiació, de la finca del Canal és la següent: 

 
  1612 m2 x 1850 ptes/m2:   2.982.200, pessetes 
  5% del premi d'afecció:           149.110, pessetes 
 
  Valor de la finca:                  3.131.310, pessetes 
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 Per tant, a judici del tècnic signant, s'hauria de reconèixer la 
condició d'interessat a l'expedient d'expropiació del subsector Ribera-Serrallo, 
de Cornellà de Llobregat, al Real Canal de la Infanta Luisa Carlota de Borbón, 
i aprovar la valoració de la seva propietat estimada en 3.131.310, pessetes.” 
 
 Vista la necessitat ambdues parts d’arribar a un acord que permeti 
l’execució ràpida de l’expedient d’expropiació i en aquest sentit la conveniència 
de signar un conveni adhessió a l’expedient espropiatori mencionat. 
 
 Vist que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, l’Alcalde-President proposa l’adopció dels presents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Aprovar el text del conveni d’adhesió  a subscriure entre el 
Real Canal de la Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, a l’expedient expropiatori pel sistema de taxació 
conjunta de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Subsanar l’error material consistent en l’omissió en el 
Projecte d’expropiació dels béns i drets corresponents al Real Canal de la 
Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón, i, en conseqüència, reconèixer la 
condició d'interessat a l'expedient d'expropiació del subsector Ribera-Serrallo, 
de Cornellà de Llobregat, del Real Canal de la Infanta Luisa Carlota de Borbón 
(tram de llargada 403 ml i amplada 4 ml), propietat del Canal, per la seva 
condició de propietari de la secció del canal de reg que recorre l’àmbit comprès 
en el Polígon 2 del Pla Especial amb una superfície  de 1612 m2. 
 
 Tercer.-  Aprovar la  valoració corresponent a la propietat del  Real 
Canal de la Infanta Luisa Carlota de Borbón, d'acord amb els criteris 
establerts a l’expedient d'expropiació definitivament aprovat:  
 

  1612 m2 x 1850 ptes/m2:  2.982.200, pessetes 
  5% del premi d'afecció:          149.110, pessetes 
 
  Valor de la finca:                3.131.310, pessetes 

 
 Quart.- Elevar els presents acords a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona perquè, si s’escau, en la seva qualitat d’òrgan competent per a 
l’aprovació definitiva del Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta 
de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos 
del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, que es portà a efecte 
mitjançant acord de data 15 de novembre de 2000, adopti l’oportú acord de 
rectificació d’errors del mateix. 
 
  Sisè.- Notificar el present acord els  interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació de la 
Moció, manifestant que hi ha una riera que es denomina “sèquia del riuet”, 
que és tan petita que en la llista de propietaris de Ribera-Serrallo no va sortir, 
en concret, és una sèquia que té 4 metres d’amplada per 400 de llargada. Per 
a solucionar aqueixa omissió en la relació de finques hem parlat amb el Canal 
de la Infanta i hem arribat a l’acord de què s’incorporin a l’expedient 
d’expropiació i signar un acord amb el qual ells perceben el valor d’expropiació 
que es va aprovar per part de l’Ajuntament, el de 1.850,- pessetes de preu, i 
això fa que se’ls pagarà 2.900.000,- pessetes pel riuet i, a partir d’això, s’inicia 
la subsació d’aquest oblit en l’expedient d’expropiació.      
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Ramon Salabert Parramón. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 4.- Efectuar una aportació dinerària de 1.652.482,78 euros, a 
l’empresa municipal PRECSA.  
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’informe emès el dia 13 de desembre d’enguany, pel Gerent 
d’Administració i Finances de l’Empresa Municipal de Promoció Econòmica de 
Cornellà, S.A. (PRECSA), en el que, amb motiu del canvi de la forma de gestió 
de l’activitat de foment de l’ocupació que fins ara venia desenvolupant la 
Societat, es proposa una sèrie de mesures de reajustament del capital social, 
aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Efectuar, a favor de l’Empresa Municipal de Promoció 
Econòmica de Cornellà, S.A. (PRECSA), una aportació dinerària per import de 
1.652.482,78 euros, amb l’objecte d’ampliar el seu capital social, amb càrrec 
al pressupost municipal de l’any 2002. 
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 Segon.- Condicionar la present aportació a la definitiva entrada en 
vigor del pressupost municipal corresponent a l’esmentat exercici econòmic. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per la 
firma de tots aquells documents, públics i privats, que siguin necessaris per la 
formalització i execució dels presents acords. 
 
 Quart.- Notificar aquest acord, a l’Empresa Municipal de Promoció 
Econòmica de Cornellà, S.A., (PRECSA), pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que és un tema que ve  a resultes del que 
tractarem després per poder fer viables els acords de la Junta General de 
Precsa. Per ampliar capital cal que l’Ajuntament primer prengui l’acord de 
concórrer a l’ampliació de capital, la reducció és automàtica i si la Societat fa 
una reducció del seu capital i trasllada els edificis a l’Ajuntament, no cal que 
passi pel Ple, però l’altra cosa sí. L’ampliació de capital comportarà que la 
Societat es quedi amb un capital social de 150.000.000,- de pessetes.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
     
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores i deu minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


